
Protok6l nr XXXV/17

przebiegu obrad Rady Miasta Wlocfawek

w dniu 07 listoPada 2017r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wfocfawek

ZielonY RYnek 11/13



w dniu 07 listopada 2017 roku o godzinie 13.00 w sali nr 4 urzqdu Miasta wloclawek przy

ul. Zielony Rynek 11/13 rozpoczqty siq obrady XXXV sesji Rady Miasta Wloclawek Vll

kadencji, kt6rq zwolal i kt6rej przewodniczyt Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat

Sobolewski.
Ad. 1
Sprawy organizacylne
- otwarcie sesji

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal sobolewski otworzyl obrady XXXV sesji Rady

Miasta wloctawek, witajac Prezydenta Miasta, zastQpc6w Prezydenta Miasta, radnych

sejmiku wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego - Pana Stanislawa Pawlaka, Jacka

KuZniewicza oraz Wojciecha Jaranowskiego, dyrekto16w wydzial6w oraz pozostalych

pracownik6w Urzqdu Miasta. Przewodniczqcy Rady Miasta powitaf tak2e obecnych na sesji

przedstawicieli wtoctawskich medi6w, mieszkaric6w miasta oraz radnych Rady Miasta

uczestniczacych w obradach.
- stwierdzenie quorum

Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqcy RadY Miasta radny Rafal Sobolewski

stwierdzil, ie na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z liste

obecno6ci 24 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 07 listopada br' sq prawomocne'

Lista obecnoici radnych z XXXV sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokolu'

Listaos6buczestniczEcychwXXXVsesjiRadyMiastastanowiza|qcznikdoprotoko|u.
- przyjqcie protokofu z obrad xxxlv sesii RadV Miasta

PrzewodniczqcyRadyMiastaradnyRafa|Sobo|ewskipoinformowat,2ewBiurzeRadyMiasta
oraz w Biuletynie Informacji publicznel Urzqdu Miasta udostQpniony byl do wglqdu projekt

protokolu z obrad XXXIV sesji Rady Miasta wloclawek Vll kadencji, kt6ra odbyla siq w dniu

24 paldziernika 7oI-7 roku, z kt6rym to protokolem radni mogli siq zapoznai i wnieii

ewentualne uwagi. Nie zgloszono uwag, poprawek i uzupelnieri

- zmiany do porzqdku obrad
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski zapvtal' czy sq ze strony radnych

propozycje zmian do zaproponowanego porzqdku obrad'

Wobec braku zgloszeri zmian do poriadku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal

Sobolewski poinformowaf, ie obrady XXXV sesji Rady Miasta bgdq realizowane wedlug

zaproponowanego Porzqd ku obrad.

Ad.2
tnformacla Prezydenta Miasta z dzialalnoSci miasta w okresie miqdzysesyjnym'

PrezydentMiastadrMarekWojtkowskiprzedstawitRadzieMiastainformacjezdzia|aIno(ci
miasta w okresie miqdzysesyjnym, kt6ra obejmuje okres od dnia 24 paidziernika do dnia 7

listopada br. iprzedstawia sig nastqpu;qco:

W zakresie dzialari Biura Zam6wieri Publicznych m'in':

- zawarto 6 umow dotyczEcych udzielenia zam6wienia publicznego' w tym m in': - umowe

na budowq chodnika w ciqgu ulicy tubnej; - umowQ na budowq przytuliska dla kot6w w

ramach dzialalnoici Schroniska dla Zwierzqt - zadanie realizowane w ramach Bud2etu



obywatelskiego oraz umowe na wykonanie dw6ch plac6w zabaw i placu rekreacyjno-

wypoczynKowego.
w toku sa kolejne postqpowania, m.in. na zadanie,,Budowa ulicy Papie2ka od ul. Zielnej do

atei Kazimierza Wielkiego" oraz ,,Zagospoda rowanie terenu pod budowq placu rekreacyjno -
wypoczynkowego wraz z budow4 placu zabaw oraz ciQg6w pieszych na terenie miasta - 2

zadania". W obydwu przypadkach termin sktadania ofert mija 15 listopada'

Wydzial Inwestycji koordynuje zadania inwestycyjne z r6inym stopniem zaawansowania

reilizacli. Ponadto wydzial na bieiqco wykonuje dzialania zwiqzane z przeglqdami

gwarancyjnymi,podejmujedzia|aniazwiEzanezusuwaniemawariiorazz|ecaprzewidziane
w ramach zadai inwestycyjnych opracowania dokumentacji'

W zakresie Wydzialu Polityki Spolecznej izdrowia Publicznego m'in':

- w ramach programu ,,Karta Duiej Rodziny" przyjQto 6 wniosk6w o wydanie kart' w tym: 3

wnioski dotvczyly wydania kart a 3 wnioski dotyczyfy przedluienia ich waino5ci'

W zakresie dzialalnoSci Wydzialu Edukacii m.in':

- 31 paldziernika Radnym Rady Miasta Wloclawek przedto2ono pisemnq informacjq o stanie

realizacji zadai o6wiatowych w roku szkolnym 2OL6l7Ot7 '

W zakresie dzialari Wydzialu Srodowiska:

- w toku jest rozliczanie dotacji os6b fizycznych zwiqzanych z dofinansowaniem rob6t

zwiqzanych z usuniqciem wyrob6w azbestowych z ich nieruchomo5ci'

Do zadah Wydziatu Kultury, Promocji i Komunikacii Spolecznej w omawianym okresie

na leialo m.in.:
- przygotowanie obchod6w 99. rocznicy odzyskania przez Polske niepodlegtoSci oraz

wsp6torganizacja uroczysto6ci nadania rondu przy Sqdzie Okregowym we Wfoctawku' u

zbiegu u'i. riliriskiego i Wojska Polskiego imienia Tainej Organizacii Nauczycielskiel'

W zakresie dzialari Wydzialu Rozwoju m'in':

-26paidzierntkazostafzloionywniosekodofinansowanieprojektupn"Rozwol
zr6wnowa2onego transporru zbiorowego poprzez poprawq efektywno6ci energetycznel'

wdraianie technologii niskoemisyjnej we Wloctawku w ramach projektu BIT CITY ll - etap l"

w ramach Regionalnego trogramu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na

lata 2014 _ 2020. (Koszt cariowity: 18 926 545,61 zl, koszt kwalifikowany: 17 301 595,61 zJ,

wartogfdotacji:74706356,2721')'Natomiast3lpaldziernikazostalzfoionywnloseko
dofinansowanie projektu pn. ,,Budowa Ztobka integracyjnego na osiedlu Poludnie we

W|oc|awkuwrazzwyposa:eniem,,wramachRegiona|negoProgramuoperacvjnego
Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014 - 2O2O (Koszt calkowity zadania 6 700

000,00 zl, warto5i dofinansowania: 2 199 61-0,00 zl')

W ramach informacji miqozysesyjnej Biuro Sportu iTurystyki informuje' ie wir6d dziata6

zwiqzanychzpracQBiurawomawianymokresie'doszczeg6lnieistotnychnale2alodalsze
prowadzenie prac zwtqzanych z przygotowaniem' podpisaniem i rozliczaniem umow ze

stowarzyszeniami kultury fizycznej dotyczqcych organizacji szkolenia sportowego dzieci i

mfodzie2y oraz imprez sportowo -iekreacyjnych' Dotychczas podpisano i przekazano (rodki

finansowe w ramach blisko 70 um6w' Zakoriczono realizacjg 9 um6w dotyczqcych

organizacji imprez sportowo - rekreacvjnvch' Ponadto Prezvdent tltut,l":l::li:.y"' t'
w 

-dniu 
dzisleisrym o godz. 18.00 we Woclawskiej Katedrze odbqdzie siq Msza Swieta w

intencji pomoriowanych podczas ll wojny (wiatowej m'in' biogostawionego Biskupa

Michafa Kozala patrona miasta. Po mszy odbqdzie siq procesja oraz zloienie kwiat6w pod

obeliskiem wigzionego Biskupa Michala Kozala w rocznicq jego aresztowania z udzialem



kaplan6w inauczycieli z terenu miasta Wlocfawka iokolic. Prezydent Miasta poinformowal

takie, ii w zwiqzku z tym, ie podczas obrad dzisiejszej sesji Rady Miasta bedzie omawiana

informacja dotyczqca dzialalnoici dw6ch sp6lek miejskich, zostaly przekazane radnym do

konsultacji materialy zwiqzane z MBM dotyczqce regulamin6w przydzialu mieszkarl,

zar6wno mieszkari na wynajem jak i mieszkari na wynajem z przedlu2onym terminem

dochodzenia do wlasno6ci. Prezydent Miasta poinformowat r6wnie2,2e podobnie jak na

poprzedniej sesji tak iw dniu dzisiejszym w obradach uczestniczq dyrektorzy wydzial6w

UrzQdu Miasta kt6rzy bqdq mogli udzielii odpowiedzi na zapytania radnych lub odpowiedz

udzielona zostanie w trybie pisemnym.

przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafai sobolewski poinformowat, ie otwiera dyskusjq nad

zagadnieniami dotyczqcymi przedstawionej przez Prezydenta Miasta informacji

miqdzysesyjnej. Ponadto zwr6cil siq do radnych z pro6bq, aby zapytania dotyczyly

przedstawionej informacji, poniewai interpelacje sq przewidziane w inny punkcie porzqdku

obrad. Takie dzialanie ulatwi proces udzielania odpowiedzi.

Radnv Jaroslaw Chmielewski odni6sl siq do konferencji prasowej Prezydenta Miasta podczas

ttoiel nruryO"nt informowat o inwestycjach dworcowych oraz o tym, 2e dworzec w mie6cie

jest na liscie rezerwowej ogtoszonej w dniu 26-10-2017 r. Taka lista znajdu.ie sie na stronie

internetowej ministerstwa i wedlug kole.inoSci alfabetycznei dworzec we Wloclawku

znajduje siQ na 171 pozycji, Pan radny stwierdzil, ie po rozmowach z PKP moze

ooinformowai, ie budowa dworca bqdzie w pelni finansowana ze 6rodk6w zewnqtrznych

bez anga2owania Srodk6w z bud2etu miasta. W zwiqzku z tym Pan radny zaapelowat do

Prezydenta, aby w przyszfo6ci wlqczyl siq do zagospod arowan ia terenu nowego dworca Pan

radny przekazal Prezydentowi Miasta listq dworc6w, kt6ra znajduje siq na ministerialnej

stronie internetowej. Pan radny odni6sl siq r6wnie2 do sprawy braku czysto(ci i porzqdku na

terenie cmentarza Komunalnego przy ul. chopina przed ipo obchodach swiqta zmartych

Pan radny zapytal czy Prezydent Miasta posiada wiedzq na temat zmiany przepisdw w

kwestii zwiqzanej z zatwierdzaniem taryfy za ogrzewanie, czy zaszlY zmiany w sposoDle

wnioskowania do odpowiedniego urzqdu przez sp6lkq zmianY taryfy, kt6ry nastqpnie wydaje

poinformowal, ie jest w

p*i.a'-ir.Aied kt6re nadeslali do Pana radnego mieszkaricy miasta oburzeni balaganem

panujqcym na Cmentarzu w dniu Swiqta Zmarlych, zdjQcia te Pan radny przekazal

Prezydentowi Miasta z pro6ba o wypelnianie przez slu2by miejskie obowiqzk6w dotyczqcych

utrzymania czysto6ci i porzqdk".

Wiceorzewod n iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski odni6sl siq do kwestY jaka miala

mie.lsce na cmentarzu, z kt6rej Srodki slu2q do renowacji nagrobk6w os6b zaslu2onych dla

miasta, corocznie w tq inicjatywq byto zaanga2owane stowarzyszenie natomiast w roku

biezacym nie przeprowadzono takiej inicjatywy. W zwiqzku z tym Pan radny zapwal z jakich

pr.yiryn miasto nie wsparlo tego podmiotu, tym bardziej 2e sprawuje nadz6r nad

stowa rzyszen ia mi.

Pan radny zapytal na jakim etapie znajdu.iq siq negocjac.ie dotyczqce podwyiszenia pfacy

pracownikom PUP, tym bardziej 2e jest podpisana umowa o wsp6lpracy natomiast

samorzqd miasta nie wywiqzuje siq ze swoich zobowiqzari'

decyzjq o zmianie.



Radnv Stanislaw Krzemieniewski poruszyf sprawq remontu prowadzonego na ul Grodzkiej i

zarzucil, 2e prace prowadzone sq w spos6b chaotyczny i od dw6ch tygodni brak jest

pracownik6w na placu budowy. W zwiqzku z tym Pan radny poprosil o wyjasnienie sytuacr,.

Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafai Sobolewski ponowii proSbq, aby pytania zadawane

przez radnych wiqzaty siq z przedlo2onq przez Prezydenta informacj4 z dzialalnosci miasta w

okresie migdzysesyjnym. Przypomnial,2e w porzqdku obrad znajduje siq punkt dotyczEcy

interpelacji, zapyta fi i wniosk6w radnych.

Radnv Krzvsztof Kowalski zaapelowal do Prezydenta Miasta o rozwagQ przed

wvdatkowaniem 6rodk6w w wvsokoici ponad 20 mln. zl. na inteligentny system obslugi

pasa2er6w w komunikacji miejskie.j. czy istnieje potrzeba wprowadzenia takiego sYstemu w

mieScie posiadajqcym 19 linii autobusowych oraz czestotliwoSci przejazdu 4-5 autobus6w na

godzinq i ponoszenia tak wysokich koszt6w. za tQ kwotQ mo2na zakupii na potrzeby miasta

kilka autobus6w w tym takie elektrycznych i tym samym odswieiyi tabor samochodowy.

Miasto boryka siq z wieloma innymi problemami nad kt6rymi nale2y siq pochylii itakie

wydatki sE zbqdne. Ponadto Pan radny odni6sl siq r6wnie2 do chaosu organizacyjnego

panujEcego na ulicach miasta i braku mo2liwoici przejazdu co sygnalizujq oburzeni

mieszka6cy sto.iacy w dlugich korkach na terenie miasta.

Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal sobolewski stwierdzil, ie rozumie troskq radnych

dotyczqcq problem6w miasta niemniej jednak na Konwencie zaproponuje zmianq

procedowania podczas sesji Rady Miasta, gdyi zapytania powinny dotyczyi informacji w

okresie miqdzysesyjnym i naleiy przestrzegai takiej formuly w innym przypadku naleiy

rozwaiyi zmianq sposobu procedowania.

RadnaMario|aGaw|owskazapyta|aopropozycjePrezydentaMiastadotyczEcerozwoju
Zawi6la. Pani radna odniosia sig r6wniei do sprawy remontu mostu w zwiqzku z licznq

korespondencjq mailowE jaka zostala przekazana radnym'

Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafaf Sobolewski zwr6cil siq do Pani radnej' 2e nie

*yklu.rrmo2liwoicizaprezentowaniapytariprzezPaniqradnqPrezydentowiMiasta'alenie
na tym etapie porzqdku obrad w sytuacji, gdy Rada Miasta ma zapoznad siQ z informacjq

dotyczEcE dzialalnoici sp6lek miejskich. Ponadto inni radni zgtaszajq siq i protestujE

przeciwkoodczytywaniUwchwiIiobecnejIist6wodmieszkaric6wbezumniejszania
problem6w w nich Poruszanych.
Radna Mariola Gawlowska zwr6ciia siq do Prezydenta Miasta

zastosowanie rozwi4zari ulatwiajqcych remont mostu oraz

z zapytaniem czY Przewiduje
czy zostanie zako6czony w

wvznaczonym terminie remont ulicy Grodzkiej.

Radna Ewa Szczepa6ska stwierdzila, ie sesja Rady Miasta zostala zwolana po to' aby

zapoznai siq z informacjami dotyczqcymi dzialalnoici sp6tek miejskich tj "Saniko" 
i MBM'

Obecnie procedowanV Jest punkt drugi porzqdku obrad dotyczacy informacji Prezydenta

Miasta z dziatalnosci miasta w okresie miqdzysesyjnym, natomiast na sali obrad odbywa sie

spektakl radnYch PlS, ktorzy zadajE pytania mylqc ten punkt z punktem porzqdku obrad

dotyczqcym interpelacji izapytari. Pani radna stwierdzila,2e rozumie podobiefstwo obydwu

punkt6w, kt6re zaczynajq siq na literq ,,1",lecz zapytania dotyczqce innych kwestii niZ te

poruszane w informacji naleiy skladai w punkcie 5 porzqdku obrad' Dlatego tez Pani radna

zgadza siq z propozycja Przewod n iczqcego Rady Miasta,2e naleiy zastanowii siq nad zmiana

porzqdku obrad izamianq kolejnoici procedowania nad ww' punktami'

Radnv Piotr Czarnecki stwierdzil, 2e radni PIS z powodu czestej nieobecnoSci Prezydenta

Miasta podczas obrad sesyjnych nie ma.iq moiliwo6ci zapytania Pana Prezydenta o 162ne



kwestie. Pan radny zapytal czy rolq Pani radnej jest pelnienie obowiqzk6w rzecznika

prasowego Prezydenta Miasta.
Prezvdent Miasta dr Marek Woitkowski odnoszqc siq do kwestii poruszanych w zapytaniach
poprosit o wykazanie jego nieobecno6ci podczas obrad sesyjnych o czym m6wit
przedm6wca. Ponadto w sprawie dotyczqcej PUP i podwy2ek dla pracownik6w tej instytucji

Prezydent Miasta poinformowat, ie w dniu wczorajszym oraz obecnie odbywa sie spotkanie

ze Starosta w tej sprawie, istnieja wqtpliwosci dotyczqce podpisanego w roku 2006

porozumienia, trwaja rozmowy z PowiatowQ Radq Rynku Pracy ,Starostwem Powiatu, PUP

nad zmianq formufy funkcjonowania PUP, aby angaiowane Srodku publiczne przynosily

faktyczne efekty zmierzajace do zmniejszenia bezrobocia oraz inicjowania dzialah na rzecz

tworzenia nowvch mie.isc pracy. Kwestie podwyiek plac sq konsultowane i zostana

wyjaSnione. Natomiast kwesta na cmentarzu Komunalnym byfa prowadzona przez

stowarzyszenie, a informacji posiadanych przez Pana Prezydenta wynika,2e wszyscy radni

otrzymali informacje mailowe w tym r6wniez Przewodniczqcy Klub6w Radnych z prosbQ o

zaangaiowanie siQ w tQ akcjq. odnoszqc siq do zagadnienia dotyczEcego wtoctawskiego

dworca PKP/PKS Prezvdent Miasta wyrazil swoje zadowolenie z przedstawionej sytuacji lecz

zapytat czy Pan radny m6glby publicznie zapewnii o finansowaniu tej inwestycji bo.iest to

inwestycja na kt6rej zaleiy Panu Prezvdentowi, ponadto Pan Prezydent uspokoil Pana

radnego Chmielewskiego informujqc, ie miasto od ponad 2lat jest przygotowane na

zagospod arowa nie terenu wok6l dworca, sa przejQte nieruchomoSci jest przygotowana

koncepcja dworca wielof u nkcyinego, brak jedynie wia2Ecej decyzji PKP w powyisze'i

sprawie, dlatego cieszy deklaracja Pana radnego,2e sytuacja zmierza w dobrym kierunku'

Odnoszqc siq do sugestii,2e w mie(cie panuje chaos komunikacyjny Pan Prezydent wyrazit

zdumienie skqd Pa6stwo radni posiada.iq tego rodzaju informac.ie, w przypadku

jakichkolwiek problem6w z przeprawQ mostowq przez Wislq bqdq podejmowane stosowne

kroki. Jest prowadzona inwestycja w zwiqzku z tym sq utrudnienia i bqdq one rozwiazywane

wnaj|epszymo2|iwyspos6b.Ponadtodzie|nicazawis|eotrzymataWostatnimczasieki|ka
wa2nych inwestycji oczekiwanych przez mieszka6c6w miasta od wielu lat, co wiaze siq z

pewnymi utrudnieniamiw zwiqzku z ich realizacjq'

*vi"snit.;" in*estycja na u|. Grodzkiej prowadzona jest z udzia|em 2 firm tj. MPW|K, kt6re

dokonuje wymiany sieci wodociEgowej wraz z infrastrukturq ifirmq prowadzEcE prace

drogowe. Tempo prac Jest uzaleznione od tempa rob6t wykonywanych przez MPWIK'

kt6rych termin wykonania.iest wyznaczony na dzieri 30 listopada br' W przypadku prac

drogowych trwajq obecnie zmiany na etapie prac projektowych z uwagi na postulaty

mieszkaic6wdotvczacelokalizacjichodnika,zjazd6wdoposesjii(cieikirowerowej'W
zwiqzku z tym czg5i rob6t na tym etapie musi zostai czasowo wstrzymana Dodatkowo

uzgadniany jest z biurem projektowym zakres prac braniy drogowej m in' wykonania

technicznegomuruoporowegoprzyu|.Wi||owejorazprzej6ciejcie2kirowerowejichodnika
na tej ulicy, aby uratowai miejsca postojowe przy SP nr 8 A zatem czq6i tych prac jest

wstrzymana do momentu, gdy biuro projektowe okre6li szczeg6lowy projekt wraz ze

szkicami, kt6ry bqdzie mo2na przekazai wykonawcy' W chwili obecnej brak jest aneksu do

umowy, lecz nie jest on wykluczony, jest to uzaleinione od zrealizowania rob6t przez

MPWIK. Z uwagi na zakres rob6t bqdq wystqpowaly utrudnienia na mo6cie stalowym'

musialo nastqpii czqdciowe zamkniqcie obiektu i ustanowienie ruchu wahadlowego' w

godzinach szczytu wprowadzeni zostali sygnaliici w celu ulatwienia plynnosci przejazdu.



Odnoszqc siq do wypowiedzi radnego Krzysztofa Kowalskiego Pani Wiceprezydent wyjadnita,

ie jest ogtoszony przetarg na podstawie wykonanego programu fun kcjonalno-u2ytkowego

na ITS w mieScie, kwota, za kt6rq przewiduje siq wykonanie ITS jest duio mnie.isza nii
podana przez Pana radnego, jest to wniosek z dofinansowaniem unijnym.

Radnv Stanislaw Krzemieniewski poinformowal, 2e znane sE Panu radnemu uzgodnienia

dotyczqce chodnika, poniewa2 brat udziat w spotkaniu z mieszkaficami, ale chodzi o brak

postqpu prac budowlanych w okolicach zjazdu z mostu, gdy2 na tym terenie nie

wprowadzano 2adnych zmian.

wyjaSnila,2e nie dotyczy to wylqcznie Scieiki rowerowej czy tei chodnika to jest tak2e

niweleta, niezbqdne sA zatem szkice, gdyi na odcinku pomiqdzy ul' Mostowq a ul Willowa

niezbqdne sq odkrywki z niwelety, aby doprecyzowai uloienie warstwY profilowej' gdyi

wykonawca ma uwagi do dokumentacji technicznej oraz iloSci warstwy profilowej, kt6ra ma

od n oszEc siq do

Cmentarzu Komunalnym podczas Swigta Zmartych. W zwiqzku z powyiszym Pan

Wiceprezydent poinformowaf,2e s4 rozwa2ane zmiany organizacyjne w funkclonowaniu i

obsludze cmentarza Komunalnego. Nie rodzi problem6w mo2liwo6i wywozu odpad6w w

miejscach do kt6rych mo2e do.ieJai sprzQt slu2Ecv do ich wywozu co mo2na zaobserwowai

nacmentarzuKomuna|nymwPinczacienatomiastnacmentarzuKomuna|nymprzyu|.
Chopinatakazbi6rkaodpad6wjestwwie|usytuacjachuniemo2|iwionazuwaginabardzo
wqskie alejki i brak mo2liwo6ci wjazdu pojazd6w zbierajqcych odpady i nale2y robid to

rqcznie. Miejsca do zbi6rki odpad6w sa zorganizowane w taki spos6b, aby byly jak najbliiej i

w duie.l czqstotliwo6ci, aby ulatwii ich gromadzenie przez mieszkaic6w' Reorganizacja

polegai bqdzie na umo2liwieniu wiazdu sprzqtu o mniejszych gabarytach co spowoduie

wiqkszE mechanizacjq odbioru odpad6w' Pan Wiceprezydent przepraszajqc jednocze(nie za

powstale niedogodno6ci poinformowal, ie zostanq poczynione starania' kt6re spowodujQ

udoskonalenie odbioru odpad6w na Cmentarzu Komunalnym'

kwestii poruszanych w wypowiedziach radnych wyja(nil, i2 poczynione przez Pana

wiceprezvdenta obserwacje nie budzito zadowolenia utrzvmanie czystoSci i porzqdku na

Ad.3
Informacja na temat dzialalnoici sp6lek miejskich:

- Przedsiqbiorstwa Gospodarki Komunalnej ,,Saniko" Sp' z o'o'

- Miejskiego Budownictwa Mieszkaniowego - MBM Sp6lka z o'o'

.Informacjanatematdzia|aIno5cisp6|kimiejskie|.PrzedsiqbiorstwaGospodarki
Komunalnej,,Saniko" SP' z o'o.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonal Pan Jaroslaw Pulanecki Prezes Zarzadu

PrzedsiqbiorstwaGospodarkiKomunalnej,,saniko"sp.zo.o,kt6rypoinformowal'2e
chcialby zapoznai Radq Miasta z bieiEcq dzialalnofciq sp6tki miejskiej' kt6ra aktualnie

przygotowuje siq do postqpowania przetargowego na zimowe utrzymanie dr6g' na zimowe

utrzvmanie miasta Wlocfawek. Sp6lka w konsorcjum otrzvmala zam6wienie na zimowe

zostai wbudowana w konstrukc.iq jezdni.



utrzymanie chodnik6w, icie2ek rowerowych oraz kladek dla pieszych na terenie miasta
Wlociawek. W zwiqzku z koriczqcymi siq terminami um6w na odbi6r izagospodarowanie
odpad6w w czterech gminach o(ciennych Sp6lka planu.ie ubiegai siq o uzyskanie
zam6wienia na odbi6r izagospodarowanie odpad6w w gminie Kowal, Osiqciny, Dobre oraz
w Gminie Wloclawek. W zwiqzku z wej(ciem w iycie z dniem 1 stycznia 2018 r
Rozporzqdzenia Rady Ministr6w z dnia 6 marca 2Qt7 roku, zmieniajQcego rozporzEdzenie w
sprawie oplat za korzystanie ze (rodowiska, Sp6lka w dniu 17.10.2017 r. wystqpila z

wnioskiem do Prezydenta Miasta Wloclawek o wprowadzenie nowych stawek oplat za

przyjmowanie odpad6w do Regionalnego zaktadu Utylizacji Odpad6w Komunalnych w
Machnaczu. Sp6ika Saniko aktualnie przygotowuje siq do zloienia wniosku na uzyskanie

dofinansowania na zadanie inwestycyjne pn.,,Modernizac.ja istniejqcej linii sortowniczej w
Regionalnym Zakfadzie Utylizacji Odpad6w Komunalnych w Machnaczu

gm. Brze6i Kujawski" ze (rodk6w Programu Operacyjnego Infrastruktura iSrodowisko dla

Dzialania 2.2 Gospodarka odpadami komunalnymi. Nab6r wniosk6w o dofinansowanie

zostaf ogioszony przez NFOS|GW w Warszawie i prowadzony jest w terminie od 31'10'2017

do 29.72.2077 r. Koszt planowanej inwestycji wynosi ok 18 mln zl. Koszt mo2liwego

dofinansowania wvnosi ok 12 mln. zl. Ponadto Prezes Zarzqdu Sp6lki poinformowal o

realizacji bieiqcych zadai inwestycyjnych z kt6rych wynika, ie do ko6ca 2017 r. zostanie

zakoiczona termomodern izacja budynku administracyjno - socjalnego przy ul. Komunalnej

4, zostala zakoiczona procedura przetargowa na wyb6r Wykonawcy inwestycji polegajqcej

na odgazowaniu kwatery sktadowiskowej nr 2 z terminem realizacji do koica czerwca 2018

r. zakoiczono procedury przetargowe na doposa2enie infrastruktury technicznej tj dostawq

nowej imieciarki dwukomorowej, dostawq nowej (mieciarki mikro oraz dostawq uzywaneJ

rozdrabniarki do odpad6w biologicznych. Termin realizacji inwestycii do kofica I kw. 2018 r.

ponadto Sp6lka dokonala wvboru wykonawcy na zaprojektowanie oraz dostawq nowej

technologii segregacji odpad6w w RZUOK w Machnaczu. Aktualnie sp6lka przystqpuje do ll

etapu prac polegajacych na przvgotowaniu dokumentacji budowlanej na rozbudowq

istniejqcych obiekt6w w RZUOK dla potrzeb modernizacji istniejqcej linii sortowniczeJ.

Planuje siq przeprowadzenie rob6t budowlanych do korica 2018 roku oraz montaz nowej

linii sortowniczej na przelomie roku 2018/2019.

W dvskusii nad przedstawiona Informacia udzial wzieli:

Radnv Jaroslaw chmielewski stwierdzif, 2e cieszy moiliwo(i zadawania pyta6 Panu

prezesowi sp6lki, czego nie mo2na bylo zrobii podczas obrad poprzedniej sesji Rady Miasta

z uwagi na nieobecnosi Prezes6w Sp6lek Mie.iskich. Pan radny odni6sl siq do kwestii

dotyczace.i od6nie2ania miasta podczas sezony zimowego i zapytaf kto bqdzie realizowat te

zadania, czy po czqsci sp6tka ,,Saniko" czy tei firma ze Stargardu Szczeciriskiego. Ponadto

pan radny odni6sl siq do zagadnieri finansowych dotyczqcych Spolki i poprosil o wyjajnienie

sprawy zwiqzanej z wysokoSciq ustug obcych, kt6re w roku 2015 byiy ni2sze od kosztow z

roku 2015 o kwotq 1.2OO.OOO zl. Skqd wynika r62nica, kt6rej wzrost wynosi 30%. Pan radny

poprosil o wyja(nienie wzrostu koszt6w operacyjnych, w roku 2015 wzrost koszt6w o 127

ty(. zt., w 2016 roku 561 ty6. zl. a takie o informacje na temat um6w reklamowych oraz

sponsoringowych zawieranych przez sp6lkq czy ma to zwiqzek ze wzrostem uslug obcych o

kwote 1.2OO.OOO zl. Pan radny poprosif o wyjasnienie zagadnienia dotycz4cego remont6w

sprzetu znajdujqcego siq w posiadania sp6lki, wysokoSci remont6w oraz mo2liwosci

wymiany taboru na nowy bez generowania koszt6w drogich napraw. Ponadto Pan radny



zapytal, jak przedstawia siq sprawa odbioru nieczystosci komunalnych w roku 2018 i latach
nastqpnych z terenu miasta Wloclawek czy te dzialania bqdq siq odbywai w ramach nowej
sp6tki, do powotania kt6rej prawdopodobnie przygotowuje siq Prezydent Miasta. Poza tym
jak sp6tka,,Saniko" przygotowana .jest to wprowadzenia zmian zwiqzanych z segregacJa

odpad6w, kt6ra obowiqzywai bqdzie w roku 2018. Czy sE zatrudnione na terenie wysypiska

w Machnaczu firmy zewnqtrzne zajmujQce siq utrzymaniem porzqdku na terenie wysypiska

oraz czy taka sytuacja jest ekonomicznie uzasadniona. Jaki podmiot jest odpowiedzialny za

utrzymanie czystodci i porzqdku na cmentarzach miejskich czy jest to firma ,,Saniko" czy te2

zadania te zostaty zlecone firmie zewnqtrznej a zatem czy jest ekonomiczne wyjasnienie

takiego rozwiqzania, w jaki spos6b jest wykonywania umowa, gdyi podczas okresu

zwiazanego ze Swiqtem Zmarlych czqstotliwo5i uslug byfa n iewysta rczajaca.

Radnv J6zef Mazierski wyjasnil, ie nie bqdzie zadawai pytai dotyczacych informacji o

dziatalnoici sp6lki w roku 2016, poniewa2 trwajq dzialania Zespolu Kontrolnego Komisji

Rewizyjnej w ramach kontroli Prezydenta Miasta dotyczqcej nadzoru nad sp6lkami

miejskimi. Natomiast Pan radny stwierdzil, 2e do dzialalnoSci sp6lki nale2y utrzymanie

czystoSci i porzqdku w mie6cie, o czym stanowi Statut Sp6tki, a zatem Pan radny zapytai

jakie dzialania w najbli2szym czasie zamierza podjEi Prezes Sp6lki, aby poprawii stan

czystoici iporzqdku na terenie miasta oraz czY czuie siq odpowiedzialny za stan czysto6ci

miasta, gdyz z tym nie jest najlepiej co nietrudno zauwaiyi. Pan radny zapytaf r6wnie2 czy w

roku 2018 Sp6ika ,,Saniko" zamierza nadal sponsorowai zadania wskazane przez Prezydenta

Miasta.
Radnv stanislaw Krzemieniewski w swojej wypowiedzi zaapelowaf do prezes6w wszystkich

sp6lek miejskich ktorzy zarzqdzajq majqtkiem mieszkaric6w o wiqksze zaangaZowanie

powoduj4ce nie tylko wzrost zysk6w, lecz przede wszystkim zadowolenie mieszkafic6w' To

nieprezesisp6|ekmajqbyizadowoIeni,Ieczmieszkaricymiastakorzystajqcynacodzieriz
uslug sp6lek miejskich, kt6rzy niejednokrotnie majQ odmienne zdanie na temat jakosci tych

usfug.
Radn-v Andrzei Palucki odni6sl siq do kwestii o96lnych na kt6re wskazywal podczas obrad

poprzedniej sesji Rady Miasta stwierdzaiqc,2e problem z nadzorem nad sp6lkami prawa

handlowego rozstrzygnqf ustawodawca, natomiast na przestrzeni pierwszej ido potowy

drugiej kadencji interpretowano ten przepis,2e Rada Miasta jest walnym zgromadzeniem'

Ustawodawcajednakdoprecyzowa|tenzapisiw6wczaswa|nymzgromadzeniembylzarzqd
a obecnie prezydent Miasta. w my6l przepis6w Rada Miasta a tak2e 2adna z jej Komisji nie

ma uprawnieh wtadczych w stosunku do sp6lek prawa handlowego Natomiast

ustawodawca pozostawif pewne kompetencje Radzie Miasta polegajqce na moiliwo6ci

sprawdzenia w jaki spos6b Prezydent Miasta sprawuje nadz6r nad sp6lkami' W zwiqzku z

tym na wniosek wielu radnych trzy komisje podjqly siq sprawdzenia jak przebiega.iE te

procesy. Pan Prezydent byl uczestnikiem Konwentu Rady Miasta' na kt6rym ustalono

porzqdekobradiniekwestionowalpunktu,nadkt6rymtoczysiqobecniedyskusja'azatem
gozaakceptowat.StEdRadaMiastamapodstawydooczekiwanianainformacje.Natomiast
przewodniczqcy komis.ii, kt6re wystgpowaly o materialy zostali powiadomieni pismem

Prezvdenta Miasta,2e nie majq oni kompetenc.ii wiadczych do bezpoSredniego ingerowania

wdzia|a|nosisp6|kizudziatemgminyfunkcjonujqcejwed|ugzasadcywi|no-prawnych.Jest
to dla wszystkich oczywiste, natomiast pro6ba o informacje czy tei zobowiqzanie Komisji

Rewizy.inej do przeprowadzenia kontroli zgodnie z uchwalq Rady Miasta jak przebiega

nadz6r nad sp6fkami prawa handlowego nie jest ingerowaniem w dzialalnoii sp6lek Pan



radny jako cztonek Komisji Rewizyjnej otrzymal pismo, w kt6rym informuje siq, ie Komisja

Rewizyjna otrzymala materialy wedlug wykazu, ptzY czYm przy ka2dej z 5 pozycji jest

dopisek - ,,nie dostarczono". A zatem jak naleiy interpretowai takie dzialanie. Informacje
jakie zostaly przekazane byfy sporz4dzone wedfug sobie znanego wzoru, bez podpisu. Nie

bvly to zatem dokumenty, nad kt6rymi moglyby siq pochylii Komisje Rady Miasta' Chodzilo

gl6wnie o stwierdzenie czy byi sprawowany nadz6r iczy byl wystarczajqcy. Pan radny

zakwestionowai takie zasadnoii odmowy jakq otrzymal od Zastepcy Prezydenta Miasta Pani

Magdaleny Korpolak-Komorowskiej wglqdu do protokol6w z posiedzefi rad nadzorczych,

poniewa2 jest to niezgodne z prawem, gdy2 sp6lka jest wlasno(ciq wsp6lnoty samorzadowej

iz licznych wydanych wyrok6w sqdowych wynika, ie istnieje obowiazek udostQpnienia,

dostarczenia lub wglqdu do protokol6w lub innych dokument6w spotki ka2demu

obvwatelowi bqdqcemu czlonkiem wsp6lnoty samorzqdowei' Poniewa2 zachodzi

wsp6lzaleino6i pewnych fakt6w pomiqdzy walnym zgromadzeniem a radq nadzorczq iaby

w peini obiektywnie iz pelnq wiedzq m6c stwierdzie, czy nadz6r Prezydenta Miasta jest

nale2ycie iw pelni wykonywany wskazanym jest zapoznanie siq z protokolami o jakich

mowa, poniewai szereg decyzji wlanego zgromadzenia winno byi poprzedzone uchwalami

rady nadzorczej. w zwiqzku z tym Pan radny zaapelowal o przestrzeganie tadu w udzielaniu

odpowiedzi na kierowane pisma, poniewa2 odpowiedzi sE mocno nieprzemySlane i

wprowadzajq zbgdne napigcia. Dlatego tei zwr6cit siq do Prezydenta Miasta o wyjaSnienie

tych kwestii w Swietle cale.i toczqcej siq korespondencji na ten temat. odnoszac siq do sp6lki

,,Saniko" Pan radny poinformowal, ie w roku 2017 zwiqkszyfa ona zatrudnienie o 10 os6b

jednocze(nie przekazujqc bez przetargu zadania o wartosci 250 tyd zl' podmiotowi

zewnetrznemu. Podmiot zewnetrznY otrzymal takie w drodze bezprzetargowe'i zlecenie

utrzYmania czystosci i porzqdku na terenie wysypiska w Machnaczu' a zatem czy organy

sp6lki wyra2ajq zgodq na takie dzialania, kt6re powodu.iq zwigkszenie zatrudnienia bez

zwiqkszenia zadari iprzekazanie irodk6w finansowych za wykonanie pewnych czynnoSci

podmiotowi zewnqtrznemu'
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski stwierdzil' ii w obliczu procedowania

t"k *.:"'/.h t".tt6w dziwi fakt braku obecno6ci ZastQpcy Prezydenta Miasta ds' gospodarki

miejskiej oraz Dyrektora Biura Nadzoru Wla(cicielskiego, osoby te pojawiajq siq na obradach

n.rigpnia wychodzq z posiedzenia, takie zachowanie rozprasza i przeszkadza innym A

zatempozakonczeniuwypowiedziprzezradnegoAndrzejaPatuckiegozostanieogloszona
przerwa w obradach sesyjnych do czasu powrotu ww' os6b na obrady Rady Miasta'

Radnv Andrzei Patucki kontynuujEc swojq wypowiedi stwierdzil,2e ma powainq wqtpliwo(6

czy w okresie, w kt6rym zawierano wspomniane umowy bez przetargu' Zarzqd Sp6tki

.,saniko"niedzialalnaszkodqsp6lki.WzwiqzkiztymPanradnypoprosilosprawdzenleteJ
sytuacji przez organy do tego uprawnione.

Zgodnie z wcze6niejszq zapowiedziq Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski

ollosit przerwq w obradach sesyjnych do czasu powrotu na salq obrad Zastepcy Prezydenta

Miasta ds. gospodarki mieiskiej oraz Dyrektora Biura Nadzoru wta(cicielskiego, poniewa2

wiele uwag dotyczy Zastqpc6w Prezydenta idzialania Biura'

Przerwa w obradach sesYjnYch



Wznowienie obrad po przerwie.

Po orzerwie gtos zabraia radna Olga Krut-Horonziak, kt6ra w imieniu wfaicicieli ogrodow
dzialkowych zapytala, dlaczego worki kt6re dzialkowcy muszq zakupii od przedsiqbiorstwa

,,Saniko, aby nastqpil odbi6r odpad6w sa w takiej wysokiej cenie i wynoszq 8, 3721. za jeden

worek. Odpady gromadzone w innych workach, kt6re motna nabyi w ni2szej cenie, ni2

worki z,,Saniko" nie sa przez Sp6lkq odbierane z teren6w ogrod6w dziatkowych. Jest to
dotkliwa praktyka monopolistyczna dla dzialkowc6w. Pani radna zapytala w oparciu o jakie

kalkulacje zostala ustalona cena work6w przez firmq ijaki jest zysk sp6lki z tytulu tej
dziala lnodci.
Wiceprzewod n iczacv Radv Miasta radny Janusz Debczvriski zapytaf, czy toczq siQ dzialania
zmierzajqce do powstania kolejnej sp6tki miejskiej wylonionej z dw6ch podmiot6w tj. PGK

,,Saniko" iMPEC z wiqkszo6ciowym udzialem,,Saniko". Sp6tka ma powstaa po to, aby

uniknqi procedury przetarg6w publicznych i miasto moglo zlecat sp6tce zadania. Jest to
wa2ne ze wzglqd6w strategicznych miasta iRada Miasta powinna byf w tej kwestii

informowana. Ponadto Pan radny zapwat o stan zatrudnienia, ile os6b jest zatrudnionych na

czas okreSlony oraz ile posiada umowy bezterminowe, a tak2e czy wystepujA w sp6lce inne

formy zatrudnienia oraz czy przestrzegane sq w firmie klauzule spoteczne. Pana radnego

dziwi fakt, ii firma zajmujqca siq utrzymaniem czystoici w mie(cie zleca uslugi sprzqtajace
podwykonawcy jest to sytuacia n iedopuszczaln a.

Radnv J6zef Mazierski uzupelniajqc swojq wcze6niejszq wypowiedi w ramach prawa do

informacji zapytai czy w roku 2018 Prezes sp6lki ,,Saniko" nadal zamierza sponsorowac

162ne przedsiqwziqcia miejskie iw jakiej wysokoSci wskazane przez Prezydenta Miasta

bqdqcego walnym zgromadzeniem wsp6lnik6w. Ponadto Pan radny zapytaf o kwotq iaka
zostala wydatkowana w roku bie2qcym na te cele.

Wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv Dariusz Wesolowski zapytal, dlaczego tak rzadko

pojawia siq na ulicach miasta maszyna czyszczaco-sprzEtajaca typu Eroadway. W latach

ubieglych byta ona widywana na ulicach miasta z wiQkszq czestotliwo5ciq co najmniej 3-4

razy w miesiqcu w zale2no6ci od pory roku, obecnie wyje2dia na ulice miasta raz w miesiEcu

ze wzglqdu na oszczqdno6ci, ale takie dzialania powodujq, 2e na ulicach miasta jest brudno,
ponadto ze wzglqdu na porq roku leiy bardzo du2o li6ci. Ze wzglqdu na duiq iloSi liici i ich

zaleganie na ulicach miasta mieszkaricy np. dzielnicy Zawi6le kupujq worki iindywidualnie
czyszczE ulice, aby uniknqi panujqcego powszechnie balaganu w 162nych czqSciach dzielnicy,

ponadto zalegajqce liScie stanowiq zagro2enie bezpieczeistwa dla pieszych i os6b

zmotorvzowanych. W zwiqzku z tym Pan radny zapytaf, czy jest moiliwo6i powrotu do

czestszego sprzEtania ulic tym urzEdzeniem co wptynie na poprawq czystoici w miefcie.

Prezvdent Miasta dr Marek Woitkowski odnoszqc siq do kwestii poruszanej przez radnego

J6zefa Mazierskiego dotyczAcej finansowania lub sponsorowania przez sp6fkq ,,Saniko"
przedsiqwziqi na polecenie Prezydenta Miasta, wyja6nil, 2e bV( mo2e sprawa dotyczy

finansowania sportu, a konkretnie koszyk6wki Anwil Wloclawek. Prezydent poinformowal,

2e takie dziatania miaty miejsce na pro6bq Pana Prezydenta, poniewai w chwili objqcia

urzqdu przez Prezydenta Miasta kondycja wloclawskiej koszyk6wki nie byia najlepsza iw
zwiqzku z tym intencjE Pana Prezydenta byto to, aby wspom6c kluby, kt6re w spos6b godny

reprezentujE miasto i dodajq miastu splendoru. A zatem je2eli Pan radny ma wqtpliwo6ci czy
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ze strony Prezydenta Miasta jest to sluszny krok, to Pan Prezydent zaprosil Pana radnego na

mecz koszyk6wki na kt6rym bywa ponad 3 tysiace kibic6w i miasto ma 49% udzial6w po to,
aby umo2liwii Panu radnemu zadanie pytania kibicom czy miasto powinno wspomagaf tego
rodzaju dziala Ino5i.
Radnv J6zef Mazierski odnoszqc siq do wypowiedzi Prezydenta Miasta stwierdzil, ie Pan

Prezydent gra nie fair stosujac przez 3 lata r62ne faule, lecz w takiej sytuacji naleiy uwaiai,
aby siQ nie przewr6cii. Ponadto Pan radny zwr6cif uwagq,2e wypowiedi Prezydenta Miasta
znieksztatcita pytania jakie zadal Pan radny, ktdry zapytal o to, jakie inne dziedziny sq

sponsorowane przez sp6lkq na polecenie Prezydenta Miasta i nie chodzifo o sport, w tvm
wypadku Pan radny jak i Klub radnych PIS nie jest przeciwny, popieraf i popiera tego typu
dzialania zmierzajqce do sponsorowania koszyk6wki. A zatem Pan radny poprosil, aby

Prezydent Miasta zdobyl siq na cywilnq odwagQ i publicznie poinformowal czy w roku

bie2qcym oraz przez ostatnie lata polecal wydatkowai irodki finansowe sp6fce na

sponsorowanie innych dziedzin ni2 sport i w jakie.j wysoko5ci.
Zastepca Prezvdenta Miasta ds. gospodarki mieiskiei Pan Jaroslaw Naiberg wvrazil
zadowolenie, ie radni interesujq siq funkcjonowaniem sp6lek komunalnych oraz ich

uczestnictwem w spolecznych dziedzinach 2ycia miasta. Sp6lki sa bardzo wra2liwe na to, co

dzieje siq w mieicie ijeieli jest moiliwoii finansowa w6wczas reklamuj4 siq i sponsorujq
sport, ale r6wnie2 wlqczajq siq w dziatania innych klub6w sportowych, wsp6luczestn iczq

tak2e w wydarzeniach szkolnych, kulturalnych, stowa rzyszen iowych bywa tei i zwiqzkowych.
Poza tym, je2eli Pafstwo radni wiedzq o wydarzeniach kt6re warte sq wsparcia w6wczas w
ramach dobrej wsp6lpracy warto zwr6cii siq do prezes6w sp6lek, kt6rzy w ramach
posiadanych irodk6w z pewno5ciq nie odm6wia wsparcia i pomocy w r62nych obszarach nie
kierujqc siq ideologiq czy preferenc.jami politycznymi. Pan Wiceprezydent zwr6cil uwagq, ie
sp6iki powotane sE do wykonywania zadari komunalnych na rzecz mieszkadc6w i czyniq to w
takim zakresie, aby wypetniaf swoje zadania w dobrej cenie i jakoSci. W zwiEzku z tym
prowadzone sq w roku bie2qcym prace, aby w trybie specjalnym, ale z wykorzystaniem
prawa zam6wieri publicznych zlecit sp6lce komunalnej odbi6r odpad6w komunalnych w
dobrej cenie i na dlu2szy czas. Prace nad in- housem trwajq i po ich zakodczeniu Rada Miasta

zostanie poinformowana o wynikach tych prac. Takie dziatania podejmowane sq, dlatego
poniewai nie moina dopulcii do tego, aby sp6lki miejskie nie realizowaly zadai na rzecz

mieszkaric6w a w zamian tego na rynek wszedl zachodni koncern, kt6ry bqdzie podnosii
ceny uslug. Tego rodzaju dziatania moina zaobserwowai w innych miastach w kt6rych

wobec braku konkurencji iczynnika komunalnego ceny uslug bardzo szybkq droiejq inic z

tym nie mo2na jui zrobii. Dlatego tez w in- house sq umowy wykonawcze, rozmowy z

wykonawcami i to od miasta zaleiy jaka jest wysoko6d koszt6w ponoszonych przez

mieszka6c6w. Dlatego uwolnienie cen moie odbii siq bole(nie dla mieszkadc6w jak ma to
miejsce takie w innych galqziach przemyslu co moina zaobserwowai na terenie kraju.

Pan Wiceprezydent wyjainif,2e to miasto odpowiada za sprzqtanie przez MZUKiD cmentarzy
komunalnych, sp6ika odbiera zgromadzone odpady. Natomiast Pan Wiceprezydent
odpowiada za to co dzieje siq na cmentarzach iw zwiqzku z tym wyrazil ubolewanie
przepraszajqc jednoczeSnie, 2e podjqte dzialania byly niewystarczajqce, aby w sprawny
spos6b usunqi odpady z cmentarzy, poniewa2 nie wszqdzie mogly dojechad pojazdy

opr62niajqce pojemniki. Ponadto Pan Wiceprezydent poinformowal, 2e Radni otrzymajE
informacjq na temat dziatari podjqtych na cmentarzach w zwiqzku ze SwiQtem Zmarlych, ile
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os6b pracowalo, jaka byla czqstotliwoii wywo2onych odpad6w, ile ton zostafo

wywiezionych z terenu cmentarza itp.
Pan Jaroslaw Pulanecki Prezes Zarzadu Przedsiebiorstwa Gospodarki Komunalnei ,.Saniko"

Sp. z o. o odnoszqc siq do zapytari radnych poinformowal, 2e na niekt6re z nich, kt6re nale2q

do kompetencji Prezesa odpowie w formie pisemnej, poniewa2 wymaga to wglAdu do

dokument6w. Natomiast odnoszqc siq do wypowiedzi radnego Jaroslawa Chmielewskiego

Prezes,,Saniko" wyja6nil, 2e postqpowanie przetargowe dotyczace zimowego utrzymania

d169 zostalo uniewainione, kolejny przetarg zostal ogfoszony itrwa procedura przetargowa,

sp6lka takie zlo2y ofertq na to zadanie. W chwili obecnej sp6tka ma podpisanq umowq na

tzw. gotowo6i iz pewno6ciq sprosta tego rodzaju zadaniu bez wzglqdu na warunki

atmosferyczne. Na pytanie dotyczqce wzrostu koszt6w usfug obcych zostanie udzielona

odpowiedi pisemna, niemniej jednak Pan Prezes wyjaSnil, ie wzrost spowodowany byf tym,
2e w (wiatle obowiQzujqcych przepis6w nie mogE by6 skladowane w Machnaczu odpady

wysokoka loryczne w zwiqzku z tym sp6lka zobowiqzana jest do ich przekazywania-

sprzedania odbiorcom posiadajqcym uprawnienia do ich przechowywania, stqd wzrost
koszt6w obcych. Odpowiedi na temat wzrostu koszt6w operacyjnych udzielona zostanie
pisemnie niemniej jednak Pan Prezes wyja6nil,2e wzrost nastqpil, poniewa2 tworzone byfy

r6ine rezerwy, r6wniei na temat remontu sprzqtu bqdqcego w posiadaniu sp6tki, zostanie

udzielona pisemna odpowiedl. W kwestii odbioru i zagospod arowan ia odpad6w
komunalnych w roku 2018 Pan Prezes poinformowal, 2e zorganizowanie przetargu i

zawarcie umowy w formie in- house, leiy po stronie miasta. OdnoszEc siq do przygotowania

sp6lki w zwiqzku ze zmiana przepis6w dotyczqcych segregacji odpad6w komunalnych Pan

Prezes wyjainil, 2e sp6fka jest w pelni przygotowana, natomiast to miasto organizuje
przetarg i okreila jego warunki. Odpowiadajqc na pytanie Wiceprzewod n iczecego Rady

Miasta radnego Dariusza Wesolowskiego Pan Prezes poinformowat, 2e czqstotliwoSi
przejazd6w ulicami miasta w celu utrzymania czysto5ci i porzqdku urzQdzeniem typu

,,Broadway" jest SciSle okre5lona w umowie z miastem, sq to wyjazdy ka2dej nocy, w zwiqzku

z tym w przypadku zwiqkszenia zakresu prac zwiqkszeniu ulegajq koszty a takie kwota w
zawartej umowie, kt6rq de facto pokrywa mieszkaniec. Odnoszqc siq do sprawy zwiqkszenia

zatrudnienia na kt6rq wskazywal Pan radny Andrzej Palucki, Prezes Sp6lki ,,Saniko" wyja5nil,

2e odniesie siq do tego na piSmie, natomiast sytuacja wymagajqca zwiqkszenia zatrudnienia
nie zawsze zwiqzana jest ze zmniejszeniem zadari. Pan Prezes poinformowat, ie od poczatku

piastowania tej funkcji w sp6lce, czyli od 3 miesiqcy zwiqkszyfo sie zatrudnienie o 4 etaty, sa

to 2 etaty sortowaczv, kierowca Smieciarki, ladowacz oraz mistrz zmianowy, sE to osoby

niezbgdne, poniewa2 pracownicy chorujq i potrzebne sq osoby na zastQpstwa oraz 1

pracownik na % etatu. Ponadto sp6lka,,Saniko" do korica br. bqdzie pracowata w systemie 3

zmianowym, a zatem dla sprawno6ci funkcjonowania musi byi odpowiednie zabezpieczenie

kadrowe. Pan Prezes poinformowal, 2e odniesie siq na piSmie do tematu dotyczacego

utrzymania zieleni w mie6cie, kt6re to zadanie sp6tka wygrala w drodze przetargu

ogloszonego przez miasto. Na etapie przetargu zgloszone zostalo wykonanie tych zadaf
poprzez podwykonawcq wylonionego w trybie ,,2 wolnej rqki". Pan Prezes wyjaSnii tak2e, 2e

czuje siq odpowiedzialny za utrzymanie czysto6ci w mieicie na co wskazywal Pan radny J6zef

Mazierski tj. za realizacje umowy zawartej w tej sprawie z miastem. Do sp6lki nie wplywajq
skargi z tego powodu, a uchybienia sq szybko usuwane, natomiast mieszkaricy sq zadowoleni
z ustug ,,Saniko" o czym wspominal w swojej wypowiedzi Pan radny Stanislaw
Krzemieniewski wskazujqc na zadowolenie prezes6w sp6lek a nie mieszkaric6w. Odnoszqc



siq do zapytania Pani radnej Olgi Krut-Horonziak Prezes Sp6iki wyja6nil,2e w sktad ceny
worka wchodzi koszt uslugi jego odbioru, natomiast w usfugq wchodzi zabranie worka - czyli

transport i zagospodarowanie odpad6w na terenie Machnacza.

Radna Olsa Krut-Horonziak wypowiedi poza

za protokolowania ze wzglqd6w technicznych.
mikrofonem, brak mo2liwoici

Pan Jaroslaw Pulanecki Prezes Zarzadu Przedsiebiorstwa Gosoodarki Komunalnei ,,Saniko"
So. z o. o kontynuujqc wypowiedi wyja6nil,2e ka2dy podmiot powinien posiadai podpisanq

umowe na odbi6r odpad6w, dziafkowiec jest r6wnieZ takim odbiorcq ijeieli spakuje odpady

w inny worek nii ten kt6ry obowiqzuje w,,Saniko" to oznacza, 2e nie zawart umowy na jego

wyw6z, a zatem sp6lka nie odbierze tego odpadu igo nie zagospodaruje na wysypisku

5mieci gdyi nie jest to usluga sp6lki natomiast taki dowolny worek wystawiony przed

dzialkq zaimieca teren.
Radna Olsa Krut-Horonziak wypowied2 poza mikrofonem,
za protokolowan ia ze wzglqd6w technicznych.
Pan Jaroslaw Pulanecki Prezes Zarzadu Przedsiebiorstwa Gospodarki Komunalnei ,,Saniko"

Sp. z o. o stwierdzil, 2e Pani radna ma podpisanq umowq i pfaci za wyw6z odpad6w

natomiast dzialkowiec, je2eli skladuje 6mieci w worku innym za kt6ry nie zaplacil to taki

worek nie bqdzie odebrany przez,, Saniko".
Radna Olga Krut-Horonziak wypowiedf
zaprotokolowan ia ze wzglqd6w technicznych.

ooza mikrofonem, brak mo2liwo6ci

Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafat Sobolewski poprosil o zakodczenie polemiki poza

mikrofonem a w przypadku pyta6 udzieli Pani radnej gfosu.

Radnv Andrzei Patucki poinformowal, ie zwr6cil sie z zapytaniem do Prezydenta Miasta czv

nie nastapilo przekroczenie uprawnieri iczy nie wystEpilo dzialanie na szkodq sp6lki w

sprawach zwiqzanych z zawarciem um6w natomiast wyjaSnieri usilowal udzielii w tej kwestii

Prezes Sp6lki. Pan radny nie oczekiwal natychmiastowe.i odpowiedzi, gdy2 jest to
zagadnienie poruszane od dfuiszego czasu na kt6re inne odpowiedzi otrzymuje Pan radny

od Prezydenta Miasta a inne od Prezesa ,,Saniko" Pan Prezydent utrzymu.le, ii umowa jest

kompleksowa zawarta w drodze przetargu natomiast Prezes przekazal zadania w formie

umowy podmiotowi zewnQtrznemu z tzw.,,wolnej rqki". SE to sprawy, kt6re r6iniq siq w

dwietle prawa i rozliczefi. Pan radny przytoczyl zapisy tej umowy nr 5 z 2O!7 r. w kt6rej

podwykonawca o(wiadczyl, ie posiada zezwolenie na transport odpad6w zgodnie z ustawa

o odpadach. Pan radny byf zainteresowany iloSciq odpad6w jakq ten podmiot wywi6zt na

Machnacz, lecz otrzymal informacjq, ie z tej umowy nie jest rozliczany, poniewat sq to nasze

Smieci. w umowie z miastem,,Saniko" otrzymuje za to pieniadze i niezrozumialym jest to, co

oznacza stwierdzenie,,nasze 5mieci". W umowie z podmiotem, podmiot otrzymuje za tq

uslugq pieniqdze a wywozi nieodplatnie. Jest to kwestiE dociekari m.in. Komisji Rewizyjne.i,

dlaczego podmiot ten uzyskaf bez przetargu zadanie na kwotq ponad 900 tys. zl. Podmiot

nie posiada umowv na wyw6z nieczystojci natomiast posiada umowq na opr62nianie

pojemnika 11.00 litrowego i do miesiqca lipca br. pojemnik byl opr6iniony 4 razY. Natomiast

z informacji posiadanych przez Pana radnego podmiot ten przekraczat bramy wysypiska 38

razy. A zatem Pan radny skierowal zapytanie do Prezydenta Miasta czy w zwiqzku z ww.

umowa, przekazanq z wolnej rqki, niewypelnianiem pewnych jej zapis6w nie zachodzi

prawdopodobier'rstwo dzialania na szkodq sp6lki przez Zarzqd.

Sp. z o. o odnoszqc siq do wypowiedzi przedm6wcy wyja(nil,2e stawka w umowie za
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podwykonawstwo zostala tak skalkulowana, ie jest w niej uwzglQdnione zagospodarowan ie

odpad6w, dlatego sp6tka ta nie uiszcza opiaty za wjazd na wysypisko w Machnaczu. W
umowie zawartej przez ,,Saniko" z podwykonawcq zostala skalkulowana stawka
zagospoda rowa n ia odpad6w, poza tym takie dzialania nie sq ze szkodq dla sp6lki ,,Saniko".
Odnoszqc siq do iloici opr6inianych pojemnik6w Pan Prezes poinformowal, ie podmiot nie

musi byi wylqcznie zwiqzany umowE na wyw6z odpad6w ze sp6tkq,,Saniko'. Sp6tka, kt6ra
wykonuje czq5i dziaiari jako podwykonawca ,,Saniko" prowadzqc swojq dzialalno6c w

zakresie gospodarki odpadami nie musi odpad6w z prowadzonej przez siebie dzialalnoici w

tym zakresie wywozid na wysypisko w Machnaczu, mo2e wywozii odpady komunalne na

inne skfadowiska w okolicy, poniewai podwykonawca zobowiqzany jest to wypefniania

warunk6w umowy z,,Saniko".
Radnv Andrzei Palucki - wypowiedl poza mikrofonem, brak mo2liwo6ci zaprotokolowan ia ze

wzglQd6w tech n icznych.

TOrmre prsemnel.

Radna Olsa Krut-Horonziak zwr6cila siq do Prezesa sp6tki ,,Saniko" o udzielenie odpowiedzi z

.jakimi gminami sp6lka ma podpisane umowy dotyczqce odbioru odpad6w oraz czy sp6lka

powiqkszyla rynek kontrahent6w.
wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv Dariusz wesolowski odnoszqc siq do wypowiedzi
prezesa sp6lki zaproponowal, aby w zwiEzku z duiym zabrudzeniem miasta spowodowanym

sezonem jesiennym zwr6cit siq do Prezydenta Miasta o zwiqkszenie czqstotliwo(ci wyjazd6w

pojazd u sprzatajEco - czyszczEcego.

Radnv J6zef Mazierski zwr6cil siq do Prezesa sp6lki, aby wyszedl z inicjatywa do prezesow

ogrod6w dziatkowych iw okreslonym czasie wiosen no-jesien nym w promocyjnych cenach

zaproponowal wyw6z odpad6w zielonych z terenu ogrod6w dzialkowych. Takie dziatania

przyczyniq siq takie do poprawy czysto(ci na terenie miasta.

Radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzii, 2e ww. propozycja dotyczEcq mechanicznego

oczyszczania ulic miasta jest doskonaiym wnioskiem do przyszlorocznego budietu miasta,

kt6ry bgdzie niebawem uchwalany o zwiqkszenie (rodk6w na zadania z zakresu gospodarkt

komunalnej, ktorych od wielu lat jest w budZecie za mato na zadania dotyczqce utrzymania

czystogci na terenie miasta. Natomiast sp6lka z pewno6ciq wykona zadania zlecone przez

gminQ w tym za kresie.
rki Komunalnei ,,Sa niko"

Sp. z o. o poinformowal,2e aktualnie sp6lka,,Saniko" odbiera izagospodarowuje odpady

komunalne od 11 gmin, w roku bie2qcym przybyly jeszcze 2 gminy tj. Nieszawa i Radziejow'

Po zakoriczeniu dyskusji oraz braku zgloszeri ze strony radnych o przesuniqcie glosowania

nad ww. informacjq na kolejng sesjq z uwagi na to, ii czegi odpowiedzi na zapytania radnych

zostanie udzielona w formie pisemnej Przewodniczqcy Rady Miasta poddai pod glosowanie

przyjqcie Informacji z dziaialnoSci Przedsiqbiorstwa Gospodarki Komunalnej ,,saniko" sp. z

o.o.

Sp. z o. o poinformowal, 2e udzielone wyja5nienia zostanq przekazane Panu radnemu w

wstrzvmuiacvch sie.
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W rezultacie przeprowadzonego glosowan ia_lnformacja z dzialalno6ci PrzedsiQbiorstwa

Gospodarki Komunalnej ,,Saniko" 5p. z o.o. zostata przyjQta przez RadQ Miasta.

Po zakofczeniu procedury glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski
oglosil 5 minutowq przerwe w obradach sesyjnych.

Przerwa w obrad ach

Wznowienie obrad po przerwie.

- Inlormacja na temat dzialalnoici sp6lki miejskiej - Miejskiego Budownictwa
Mieszkaniowego - MBM Sp6lka z o.o.

Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonata Pani Katarzyna Figel-Stolcman
Prezes Zarzqdu Sp6lki informujqc, i2 5p6lka Miejskie Budownictwo Mieszkaniowe we
Wlocfawku zostaia zarejestrowana w Sqdzie Rejonowym w Toruniu, Vll Wydzial
Gospodarczy Krajowego Rejestru Sqdowego. Kapitai zalo2ycielski stanowi kwota w
wysoko5ci 5.631.400,00 zl. Kapital zakladowy Sp6lki zostal wniesiony w nastqpujqcy spos6b:
got6wka 5000000 zi, 631400 zl - aportem nieruchomoSci Tumska 11 i15. Jedynym
udzialowcem Sp6lki jest Gmina Miasto Wloctawek. W chwili obecnej zatrudnionych jest 5

pracownik6w. od poczatku istnienia Sp6tki podjqla ona dziafania w celu realizacji inwestycji
polegajEcej na ,,budowie zespolu budynk6w mieszkalnych wielorodzinnych w systemie
zaprojektuj wykonaj" oraz realizacji inwestycji polegajqcej na budowie 400 mieszkafi na ulicy
Celulozowej w dw6ch etapach o lqcznej powierzchni lokali 26 200 m2. W pierwszym etapie
planuje siq wybudowai 250 mieszkari a w nastqpnym 150 mieszkari. Na ulicy Stod6lnej
powstana mieszkania w formule z dojSciem do wfasnodci a na ul. Celulozowej w formule
najmu. Prace dotyczqce inwestycji na ul. Tumskiej prowadzone sq w miarq mo2liwo5ci. W
chwili obecne.i sp6lka dysponuje 2 dzialkami tj. Tumska II oraz Tumska 1-5 gdzie

prowadzone sq badania geologiczne podfo2a. W przypadku inwestycji przy ul. Stod6lnej to
przeprowadzono badania geologiczne gruntu na dziatkach na kt6rych ma byi prowadzona

inwestycja przy Stod6lnej 72-76 tj. na dzialkach nr 66/2,67/7,57/6,68/2, 69/4 KM 47.

Przygotowano plan funkcjonalno uzytkowy dla zadania inwestycyjnego polegajqcego na

budowie zespolu budynk6w mieszkalnych wielorodzinnych w systemie zaprojektuj wykonaj.
W planie zostaio nakreSlonych 50 lokali - 49 mieszkalnych i jeden lokal ustugowy.
Powierzchnia lokali od 36 m2- do 60 m2. Zgodnie z miejscowym planem zagospoda rowa n ia

przestrzennego do ka2dego lokalu mieszkalnego zaplanowano miejsce postojowe. W
lokalizacji tej inwestycji zachodzifa potrzeba przeprowadzenia postqpowania podziaiowego
pod cel publiczny, kt6re w dniu dzisiejszym jest zakoiczone prawomocnymi decyzjami.
Sp6ika przygotowala przetarg w systemie zaprojektuj wykonaj, kt6ry bqdzie ogloszony zaraz
po przekazaniu aportem nieruchomoSci, na kt6rych ma powstai inwestycja. Nieruchomosci
bqdq jednq z form zabezpieczenia dla banku. W celu uzyskania kredytu - prowadzone sq

rozmowy bankiem. Sq one bardzo zaawansowane jednak w celu ich finalizacji niezbqdne jest
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wykazanie, 2e sp6lka.jest wla5cicielem dzialek na kt6rych bQdzie prowadzona inwestycja.
Natomiast w przypadku zadania inwestycyjnego przy ul. Celulozowej to zostala podpisana

Warunkowa Umowa lnwestycyjna przez Gminq Miasto Wtoclawek reprezentowanq przez

Prezydenta Miasta Wloclawek, Miejskie Budownictwo Mieszkaniowe Sp. z o.o
reprezentowane przez Prezesa Zarzqdu oraz, obecnie po zmianach organizacyjnych Bank

Gospodarstwa Krajowego NieruchomoSci SA w celu realizacji przedsiqwziqcia

inwestycyjnego polegajqcego na wybudowaniu 400 mieszkai na dziatkach: 26, 27 KM 88,30
KM 87 o lqcznej powierzchni dzialek 36 488 m2 o planowanej lqcznej powierzchni 400 lokali

76 2O0 m2. Przedmiotowa umowa przewiduje wzniesienie budynk6w wraz z infrastrukturA
towarzyszqcE w szczeg6lnoici d169 wewnQtrznych, parking6w, ciEg6w pieszych,

pomieszczei przynaleinych, placu zabaw, zieleni. W chwili obecnej przygotowany jest Aneks

nr 1do Warunkowej Umowy lnwestycyjnej, kt6ry przewiduje,2e MBM nabqdzie od Gminy
Miasto Wloclawek prawo u2ytkowania wieczystego przedmiotowych nieruchomo5ci w

drodze aportu i wniesie je aportem do Sp6lki Celowej, a fundusz wniesie do sp6lki celowej
wkiad pieniqiny. Dziqki czemu MBM odzyska VAT jaki bqdzie musiata zaplacit przy

przejmowaniu prawa u2ytkowania wieczystego. W celu zachowania kontroli nad sp6lQ

celowq MBM bqdzie udzialowcem .W chwili obecnej zgodnie z zapisami Aneksu nr 1,

przygotowywane jest postQpowanie w celu wytonienia Projektanta, kt6rego zadaniem
bqdzie opracowanie kompletnych wytycznych projektowych, na podstawie zafo2en
przedstawionych przez MBM w porozumieniu z Gminq Miasto Wloclawek, przeprowadzenie

wyboru i przestawienia rekomendacji podmiotu kt6ry sporzqdzi dokumentacjQ projektowA,
przygotowanie dokumentacji niezbqdnej do zlo2enia wniosku o pozwolenie na budowe

obiekt6w, przygotowanie niezbqdnej dokumentacji przetargowej na podstawie ktorej
nastapi przeprowadzenie postqpowania przetargowego w przedmiocie wyboru generalnego

wykonawcy inwestyc.ii budowlanej iprzeprowadzenie tego postepowania. Przewidywana

wartosi inwestyc.ii to 50 000 000 zf .

Pani Katarzyna Figel-stolcman Prezes Zarzqdu Sp6lki udzielila 16wniei odpowiedzi na

zapytania radnych, kt6re pojawily siq na poprzednim posiedzeniu obrad sesyjnych. W

kwestii dotyczEcej Informacja o sposobie przydzialu mieszka6 Pani Prezes wyjaSnifa, ie w
chwili obecnej MBM sp. z o.o. przyjmuje jedynie podania bQdqce wyrazem zainteresowania

Wnioskodawcy do objqcia lokalu w przyszlo3ci wybudowanego przez 5p6lkq. Wnioski te sq

przyjmowane w celu identyfikacji podmiot6w i mo2liwo6ci wyslania im podania

a ktualizacyjnego zgodnie z propozycjami zawartymi w projekcie Regulaminu przydzialu

Mieszkari. Sp6lka wszczqla zatwierdzanie Regulamin6w zgodnie z 5 13 pkt 25 Umowy Sp6lki

w zwiqzku z art 24O KSH, poniewa2 jest podmiotem gospodarczym w zakresie u2ytecznosci
publicznej wykonujqcym w szczeg6lnoSci zadania wiasne Gminy Miasto Wloclawek na

podstawie uchwal w tym Uchwaly nr XXX/43 /2OL7 z dnia 27 marca 2017 roku w sprawie
utworzenia jednoosobowej sp6lki z ograniczonq od powiedzia Ino(ciq pod nazwq,,Miejskie
Budownictwo Mieszkaniowe Sp6lka z ograniczona od powiedzialno6ciq". W uzasadnieniu
powy2szego dokumentu wykazano, 2e zadaniem Sp6tki jest budowanie mieszkai na

wynajem i na wynajem z tzw. doj(ciem do wiasnoici. W celu zachqcenia mieszka6c6w do

obejmowania lokali mieszkalnych bedacych inwestycjami MBM, sp6lka skierowala kilka

dzialari marketingowych do mieszkaric6w. Od momentu powstania do wrze6nia na ten cel

wydano 8 O66,34 zl. Zaowocowalo to za interesowa n iem w postaci 16L poda6, w kt6rych
mieszkaricy wyrazili chqd zamieszkania w lokalach bqdqcych inwestycjA MBM (35 - Stod6lna,
125 - Celulozowa). W wyniku zintensyfikowanego dzialania przy wsp6tpracy z Wydzialem
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Gospodarowania Mieniem Komunalnym i AZK, Gmina Miasto Wloclawek bqdzie mogla

zwolnione lokale z gminnego zasobu mieszkaniowego przydzielai podmiotom oczekujqcym
na listach (soc.ialnej, komunalnej) lub realizowai wyroki eksmisyjne w wyniku czego nie

pfacitaby odszkodowari za niedostarczenie lokalu socjalnego. W celu polqczenia dziala6

Sp6fki i Miasta zawarta zostata propozycja w regulaminie i2 czlonkowie tej komisji
kwalifikacyjn e.i bqdq powolywani za zgodq Prezydenta Miasta, co daje Gminie Miasto
Wloclawek realny wptyw na ksztait budowanych list. Celem Sp6tki nie jest zastqpowanie roli
deweloper6w co wynika z przepis6w ustaw oraz rozwiqzari zaproponowanych w projekcie

regulaminu, ktdrych projekt konstruowany byt w oparciu o: UstawQ z dnia 26 paidziernika

1995 r. o niekt6rych formach popierania budownictwa mieszkaniowego, Ustawq z dnia 21

czerwca 2001 r. o ochronie praw lokator6w, mieszkaniowym zasobie gminy io zmianie

Kodeksu cywilnego, Ustawe z dnia 21 czerwca 2001 r. o dodatkach mieszkaniowych, Ustawe

z dnia 8 marca 1990 o samorzqdzie gminnym. Projekty skierowane sq do mieszkadc6w

naszego miasta - elementy kwalifikujqce zaproponowane w projekcie regulaminu to:
placenie podatk6w w Urzqdzie Skarbowym we Wloclawku, nie posiadanie 2adnej wiasnoSci

ktdra zabezpieczafa by potrzeby mieszkaniowe, spelnienie kryteri6w dochodowych na

podstawie ustaw (Ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. o dodatkach mieszkaniowych, jednak

nie wigcej nii doch6d okreSlony w ustawie z dnia 26 paidziernika 1995 r. o niekt6rych
formach popierania budownictwa mieszka niowego), na bieiqco regulowanie rachunk6w za

czynsz oraz zuivte media. Ka2dy z uczestnik6w bqdzie m6gl wnioskowai w stosunku co do
jednego lokalu. Przedmiot dzialalnoici sp6tki jest cedowany na target podmiot6w, kt6rzy nie
mogq ubiegai siq kredyt samodzielnie, ale te2 nie kwalifikujq siq na przydzial lokalu z

zasob6w Gminy Miasto Wloclawek, ani tei na 2adnq innq formq pomocy od Gminy Miasta
Wtoclawek. W propozycji projektu regulaminu nie ma granicy wieku dla os6b starajQcych siq

o mieszkanie, jednak zgodnie z proponowanq punktacjq preferowane sq rodziny z dzieimi.
Prezes Zarzqdu Sp6iki Pani Katarzyna Figel-Stolcman podkreSlila,2e nie nastqpity iadne
przydzialy mieszka6. Te czynnolci zostanE rozpoczqte po zaakceptowaniu regulamindw, w
wyniku czego zostanie powolana Komisja dokonujqca weryfikacji kt6ra stworzy listq.
Natomiast wydatki zwiqzane z realizacjq projekt6w inwestycji na budowq budynk6w
mieszkalnych przy ulicy Stod6lnej, Tumskiej iCelulozowej, jakie Sp6lka MBM poniosla do
chwif i obecnej zgodnie z prowadzonq ewidencjq ksiqgowq, wynoszE fqcznie 203 740,84 zl.W
sklad ww. koszt6w wchodzq m.in.: podatek VAT od aportu gruntu zgodnie z 55 aktu
notarialnego Rep. A Nr 5139/2Ot7 z dnia 08.05.2017r., podatek od czynno6ci cywilno -
prawnych, oplata za wykonanie rozbi6rki budynku mieszkalnego przy ulicy Tumskiej, opiaty
za dzier2awq gruntu przy ulicy Stod6lnej 72-76 wg. umowy podpisanej z Gmin4 Miasto
Wloclawek z dnia O7.O8.2O77r., uslugi geodezyjne, opracowanie koncepcji
zagospodarowan ia terenu oraz programu fu nkcjon alno-uiytkowego zagospodarowa nia

terenu nieruchomosci, badania geotechniczne gruntu w podfo2u projektowanych
budynk6w mieszkalnych oraz oplaty w zwiqzku z przygotowaniem postqpowania
przetargowego. W kwestii wydatkowania (rodk6w finansowych Pani Prezes poinformowala,
ie w momencie zatoienia Sp6lki, do Spolki dokonano aportu w postaci 2 nieruchomo(ci
(Tumska 11 i Tumska 15) oraz got6wki 5 000 000 zl. Wydano og6tem 358 172,01 zl. Wedlug
danych rachunkowych najwa2niejszymi tytulami s4 wydatki zwiqzane z realizacjq projekt6w
inwestycyjnych, VAT od aportu nieruchomosci, podatek od czynnoSci cywlino-prawnych oraz
wynagrodzenia ipochodne wynikajqce z obowiqzujqcych przepis6w prawa w tym r6wnie2
Kodeksu Sp6lek Handlowych. Sp6tka w chwili obecnej czqSi irodk6w pieniq2nych ma



zdeponowane na rachunku oszczqdnoiciowym. Odnotowala pierwsze wplywy sq one
zwiqzane z dzier2awq gruntu, kt6rym w obecnej chwili dysponuje. Szukajac oszczQdnoici

Sp6lka nie ma stuibowych samochod6w, ani tei stu2bowych telefon6w kom6rkowych.

W dvskusii nad przedstawiona Informacia udziaf wzieli:
Radny J6zef Mazierski zwr6cit uwagq, ie Prezydent Miasta deklarowai oddanie do uiytku
400 mieszkari w ciEgu trwania kadencji. W chwili obecnej nie jest oddany do uiytku ani
jeden lokal mieszkalny, naleiy miei jedynie nadziejq, ie to siQ zmieni do zako6czenia
kadencji. Pan radny zwr6cif uwagq na dzialania zainicjowane w tym wzglqdzie m.in. Srodki

finansowe iwieloletni program gospodarowania zasobem mieszkaniowym gminy, a zatem
spelnione zostaly wszelkie warunki, aby rozpocz4i dzialania na rzecz budownictwa
mieszkaniowego w mieicie. Prezydent Miasta nie wykorzystal istnieiEcych mo2liwoici
blokujqc rozw6j budownictwa mieszkaniowego w mieicie. Pan radny stwierdzil, 2e

zaspokajanie potrzeb mieszkaniowych leiy po stronie samorzqdu a zatem.jak nale2y to
rozumiet w kontekicie wieloletniego programu gospodarowania zasobem mieszkaniowym
analizujqc kryteria naboru iprzydzia{u mieszkai okreilone w przedlo2onych regulaminach
oraz jak to bqdzie wsp6lgrai z listami przydzialu mieszkaf bqdqcych w posiadaniu Urzedu

Miasta. Pan radny uwa2al, 2e miejska sp6tka bqdzie budowai mieszkania, kt6re bqdq
zasiedlane przez Urzqd Miasta osobami z listy oczeku.lqcych na lokale mieszkalne, natomiast
z przedfo2onych material6w wynika, 2e to sp6lka MBM bgdzie prowadzila nab6r inie
spowoduje to zmniejszenia kolejki os6b oczekujqcych na mieszkania z listy Urzqdu Miasta.
Pan radny zaproponowal, aby do przedlo2onych regulamin6w z kt6rymi radni nie mogli
zapoznai siq szczeg6lowo, poniewa2 dostarczone zostaiy przed obradami sesyjnymi
wprowadzii zapis m6wiqcy o tym, ie sp6fka MBM winna prowadzii tak2e zamianq mieszkari
od wlaicicieli lokali komunalnych kupionych na wtasnoii od miasta. Z informacji
posiadanych przez Pana radnego wynika, 2e wiele os6b kt6re wykupity mieszkania
komunalne od miasta z r62nych powod6w chciaioby dokonai zamiany na inny lokal w
zasobach MBM itym powinna siQ takie zajmowai sp6lka.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski odnoszqc siq do kwestii regulamin6w
dostarczonych w dniu dzisiejszym radnym poinformowat, ie ustalono z Prezydentem Miasta,
ii w okresie 10 dni nale2y zglaszai uwagi dotyczqce znajdujqcych siQ tam zapis6w i

przekazywai je w formie pisemnej do Biura Rady Miasta. Po tym terminie zostana one
przekazane Prezydentowi Miasta. Pan Przewodniczqcy poparl takze glos przedm6wcy, aby
proces przydziatu mieszkari wlqczyt w struktury samorzqdowe. Procedura zaspokajania
potrzeb mieszkaniowych powinna byi wkomponowana w dziatania prowadzone dotychczas.
Radna Olsa Krut-Horonziak w swojej wypowiedzi nazywajqc MBM sp6lkq z pod ciemnej
gwiazdy zakwestionowala celowo6i powolania sp6lki MBM m6wiqc o tym, ie.jej powstanie i

funkcjonowanie jest zbqdne i nie zmieni sytuacji mieszkaniowej os6b oczekujqcych na lokale
komunalne. Podczas obrad sesyjnych, gdy doszlo do powolania sp6tki przez Radq Miasta,
Pani radna zwracala w6wczas uwagq, 2e, jest to niecelowe, niepotrzebne, ponadto
wyposa2enie sp6iki w irodki finansowe wynoszEce ok.5 mln. zf. oraz w dwie dzialki na ul.
Tumskiej bez wiedzy w jaki spos6b zostanq spoiytkowane jest przejawem n iegospodarno(ci
irodkami publicznymi. Obecnie proponuje siq wniesienie aportem do sp6fki MBM kolejne
nieruchomo6ci gruntowe. W zwiqzku z tym Pani radna poprosiia o wyja6nienie, dlaczego
oraz na jakiej podstawie jak r6wnie2 w oparciu o jakie zalo2enia zostala sp6lka wyposa2ona
we wskazane 5rodki. Pani radna odniosfa sie r6wniei do przekazanych przed sesjq
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regulamin6w przyznawania i wynajmu lokali mieszkalnych, z uwagi na ten fakt, brak jest

zatem mo2liwoici ich analizy, aby m6c dokonai merytorycznej oceny. Natomiast Pani radna
przypomniala, jak podczas poprzednich obrad sesyjnych w te.j sprawie, na wEtpliwo6ci
zglaszane przez Paniq radnq na temat regulaminu przydzialu mieszkari zostala
poinformowana o liczbie os6b, kt6re zglosily sw6j akces na przydzial mieszkania, natomiast
nikt nie poinformowal, na jakich zasadach ma siq odbywai ten przydzial lokali w oparciu o

jakie kryteria ijakie bqdq koszty. Przekazywane informacje nie majq odzwierciedlen ia w
rzeczywistoici, .je6li chodzi o zaplanowanie funkcjonowania sp6lki MBM. Pani radna
poinformowal, 2e podtrzymuje swoje stanowisko, kt6re wczesniej okre6lila, i2.jest to de

facto komercyjna sp6lka obrotu n ieruchomo5ciam i budujqca mieszkania o 162nym

standardzie, kt6ra nie realizuje zada6 dotyczEcych budownictwa komunalnego. W zwiqzku z

tym Pani radna poprosila Prezydenta Miasta, aby w swej odpowiedzi zdefiniowal
mieszka6com Wtoclawka co oznaczajE mieszkania komunalne oraz listy przydzialu mieszkai
komunafnych, co nale2y rozumiei przez mieszkania socjalne oraz gdzie sq cele inwestycyjne
oraz projekt budowy tego typu mieszkali. Odnoszqc siq do zagadnienia dotyczqcego sp6lki
MBM Pani radna oczekiwala, ie zostanie przedstawiona umowa warunkowa ze sp6lkq oraz
funduszem municypalnym zarzqdzanym przez TFI BGK S.A, kt6rq podpisal Prezydent Miasta
w celu ustalenia szczeg6fowych kwestii zwiqzanych z budowq mieszka6, jest to na stronie
internetowej sp6lki, kt6ra zawiera bardzo wybi6rcze informacje iw zwiqzku z tym Pani

radna jest r6wnie2 zainteresowana jakolciq tej strony oraz znikomymi informacjami jakie

zawiera oraz poniesionymi w tej kwestii kosztami. Umowa warunkowa zostala podpisana w
dniu 17 czerwca br. zgodnie z informac.jq Pani Prezes ibrak na ten temat innych informacji,
jedynie tyle majq wiedziei radni Rady Miasta oraz mieszkaricy. Natomiast 19 czerwca br.
dwa dni po podpisaniu umowy warunkowej sp6lka poinformowafa, ie opracowano
regulamin najmu mieszkai z doj6ciem do wlasnoici na ul. Stod6lnej. 6 lipca br. rozpoczqto
prace nad koncepcjq inwestycji planowanej na ul. Stod6lnej, wykonawcq jest Pracownia
Artura Baranowskiego z siedzibq na ul. Szpichlernej. Brak jest na stronie internetowej sp6fki
szczeg6f6w co do trybu zam6wienia na wykonanie tej koncepcji. 17 lipca br. pojawia siq

informacja, ie trwajE prace nad opracowaniem dokument6w wzor6w wnioskdw
regulaminu. 26 lipca br. zostaje opracowana koncepcja na ul. Stod6lnq wedlug rozbieinej
informacji mowa jest o 30 mieszkaniach przy metra2u od 36-58 m2 koszt to 7 mln. zt. Aby
otrzymai mieszkanie na ul. Stod6lnej wystarczy oiwiadczenie, ie do dnia umowy najmu
podmiot wyzbqdzie siq tytulu prawnego do dotychczasowego lokalu mieszkalnego - brak
szczeg6l6w, kolejnym warunkiem jest rozliczenie sie lub zobowiqzanie siq do rozliczenia
podatku dochodowego w Urzqdzie Skarbowym we Wtoclawku po podpisaniu umowy najmu
oraz zlo2enie oiwiadczenia, ie rachunki za poprzedni lokal byfy optacane na bieiqco za

ostatni rok, podpisanie umowy partycypacji w wysoko6ci nie mniejszej ni2 25% wartoici
budowanego lokalu, kt6ra zawarta jest na czas okre6lony nie kr6tszy nii 25 lat. Z tego
wynika, 2e samorzqd miasta oraz sp6lka komunalna bqdzie budowala mieszkania bqdqce
darem od wszystkich mieszkaric6w, kt6re nie bqdq posiadaly charakteru komunalnego. Bqdq

to lokale posiada.jqce obni2ony czynsz z tytulu najmu w stosunku do rynkowego, lecz o
charakterze lokali na stale. Wypowiedi Pani radnej nie stanowi krytvki programu rzqdowego
Mieszkanie - trwajq merytoryczne dyskusje w rzadzie nad warunkami finansowania a

og6lnikowe dzialania nie powinny miei miejsca przy powolywaniu ww. podmiotu. Pani
radna poinformowal,2e 4listopada zakoficzone zostaly badania geologiczne gruntu przy ul.
Stod6lnej kt6ry sqsiaduje z budynkiem RCO, co powoduje, 2e odlegtoli kilku metr6w

79



cafkowicie zmienia grunt i nalezy za nieokre6lona kwotq, kt6ra nie zostafa podana do
publicznej wiadomosci jak r6wnie2 spos6b wylonienia wykonawcy dokonai badaf
geologicznych gruntu. OdnoszEc sie do inwestycji przy ul. Celulozowej Pani radna

stwierdzila, i2 brakuje okre(lenia czasu realizacji dla poszczeg6lnych etap6w inwestycji
wartej 50 mln. zl. Wracajqc do inwestycji przy ul. Stod6lnej Pani radna poinformowala,2e
lokalizacja zostala wybrana przez Prezydenta Miasta jako pierwszy projekt realizacyjny czy

naleiy to rozumiei jako zaspokojenie potrzeb os6b oczekujqcych na listach przydziafu

mieszkari komunalnych? W przypadku inwestycji przy ul. Celulozowej Pani radna wskazafa

na zr6inicowanie warunk6w przyznawania najmu lokali mieszkalnych. W przypadku
projektu przy ul. Tumskiej to 19 paidziernika rozpoczqto badania geologiczne dla budynk6w
z miejscami postojowymi, naleiy rozumiet, ie obszar ten pozostaje w zwiqzku z

planowanymi parkingami pod budynkami. Jest to szokujqce dziatanie, tym bardziej 2e w
przypadku prowadzonych prac rewitalizacyjnych wiadomym powszechnie jest jaki to teren.
Wykonawcy, kt6ry na tym terenie prowadzii uprzednio budowq zalato caly wykop na ul.

Tumskiej, w6wczas byty Prezydent obecnie radny Pan Andrzej Patucki stwierdzil,2e wystapi
na drogq sqdowq, gdy2 jest to btqd wykonawcy prowadzqcego roboty a nie dostarczonej
przez zamawiajqcego dokumentacji. Wykonawca postu2yi siq badaniami geotechnicznymi

dostarczonymi przez zamawiajqcego. Prace zostaly ukoriczone po wykonaniu na wlasny
koszt badari geotechnicznych przez wykonawce zadania. Koncepcja na ul. Tumskiej
obejmowai bqdzie mieszkania o podwyiszonym standardzie, brak szczeg6lowych informacji
natomiast koszt okre6lono na kwotQ ok. 50 mln. zt. Pani radna poinformowala,2e umowy
warunkowe podpisaly w chwili obecnej takie miasta jak Sulqcin, Czeladl, Nysa ioczywi5cie
Wloclawek. Biorqc aspiracje por6wnawcze naszego miasta do Torunia iBydgoszczy sprawa
pozostaje bez komentarza. Jedynie miasto Jarocin podpisafo umowq realizacyjnq, ktorq
negocjowano 1 rok, natomiast we Wfoclawku tempo bylo blyskawiczne, wystarczyla jedna
propozycja Prezydenta Miasta o powofaniu sp6tki. Sp6lka MBM jest sp6tka komunalnE
wyfqcznie z nazwy natomiast jest to podmiot absolutnie komercyjny. Pani radna w imieniu
mieszkaic6w zwracajqc siq do Prezydenta Miasta zapytata, czy jest zauwa2alny ruch
mieszkaniowy z wykupem w miejscach nadajqcych siq do remont6w w celu pozyskania

mieszkari komercyjnych iprzesiedlania w ramach um6w najmu nie posiadajqcych znamion
komunalnych, w ten spos6b osoby posiadaiEce mieszkania zyskujq je kolejny raz kosztem
wsp6lnych 6rodk6w finansowych miasta i mieszkaric6w. Sp6fka MBM nie wpfynie na

rozwiqzanie problemu mieszkaniowego w mieicie, przeczy temu inwestycja na ul Stod6lnej
oraz przy ul. Tumskiej i mieszkaricy miasta o tym wiedzq, poniewa2 docierajq do nich fakty,
jak dziala ido jakich cel6w zostafa powolana sp6tka MBM. Mieszkania komunalne
sfinansowane wysilkiem calego spoleczedstwa winny posiadai (cisle warunki ikontrole, co

obecnie jest dyskutowane w rzqdzie. Pani radna zwr6cila uwage na olbrzymie Srodki
przeznaczone na budowq mieszkari przez MBM, cenq metra kwadratowego oraz ich iloii.
Przedstawiony regulamin nie jest r6wniei oparty o umowQ warunkowq natomiast
podstawq, co jest niezrozumiale. prawnq stanowiE postanowienia umowy sp6lki. Pani radna
odniosla siq tak2e do zapis6w par. 11 dotyczqcego umowy najmu zawartego w regulaminie
przyznawania najmu lokali mieszkalnych w kt6rym nie okreSlono o jakq inwestycjq chodzi,
mo2na siq jedynie domySlai,2e zapis dotyczy inwestycji przy ul. Celulozowej. Zadaniem
sp6tki bqdzie kupno i sprzedai lokali, powstaje pytanie, w kt6rym momencie miasto
przekaie do obrotu zas6b mieszkari socjalnych i komunalnych przez sp6fkq.
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Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski zwr6cil siq z zapytaniem czy moina i

jak wyglqdaloby wycofanie sie z tego pomyslu choi Pan radny nie zmierza w tvm kierunku i

jest to jedynie pytanie otwarte.
Radna Mariola Gawlowska stwierdzita, i2 z wypowiedzi Pani Prezes wynika, 2e w
przygotowaniu sq procedury dotyczqce inwestycji przy ul. Stod6lnej iCelulozowei. Pani

radna zapytala, ile dom6w i mieszkari zostanie wybudowanych za kwotQ 50 mln. zl. oraz jaki

bqdzie okres realizacji i ostatecznego zako6czenia zadania za te kwotQ. Czy priorytetem
bqdzie rozpoznanie wniosk6w mieszkaric6w miasta oczekujqcych na tzw. listach

mieszkaniowych, co pozwoli rozwiqzai palqcy problem mieszkaniowy.

Radnv Andrzei Paiucki stwierdzil, i2 jest to kolejna dyskusja na temat tej formy budownictwa
mieszkaniowego we Wtoclawku. W drugiej itrzeciej kadenc.ii powstawala r6wniei nowa

forma budownictwa mieszkaniowego pod nazwa MTBS, kt6ra byla szeroko dyskutowana i

nie udalo siq zbyt wiele osiAgnqi natomiast w tym samym czasie w Plocku wybudowano w

tej formule 900 mieszkarl. MTBS nie jest formq idealn4 i dla wszystkich podobnie jak obecna
propozyc.ja, gdy2 nie rozwiqzuje wielu problem6w mieszkaniowvch miasta. Dzisiejsza

dyskusja jest wynikiem braku informacji jakie winny byi przedstawione radnym na

poprzedniej sesji Rady Miasta, a kt6re zostaly przedstawione jako projekty dokument6w
obecnie. Projekty zlo2onych dokument6w wymagajq konsultacji z radnymi i podnoszone

kwestie merytoryczne zostana zapisane i poddane pod rozwagQ. Obecnie sytuacja jest taka,

2e Rada Miasta powolala sp6lkq wyposa2yla jq w lrodki finansowe i nie moina dopu5cii, aby

sp6lka generowala koszty nie podejmujEc dziaiari, kt6re le2q w jej kompetencjach. W
zwiqzku z tym, im dluiej trwai bedzie proces przekazania aportu rzeczowego tym dluiej
bqd4 blokowane dzialania sp6lki do rozpoczQcia procesu inwestycyjnego. Pan radny
przedstawil takie swoje wqtpliwo6ci do przedlo2onych material6w wnoszac do regulaminu

w sprawie przyznawania najmu lokali uwage, 2e w I4 brak jest sprecyzowania jakich

kwalifikacji oczekuje siq od os6b, kt6re zostanq powolane w sktad komisji, aby zadbai o

wysoki merytoryczny standard prac tego gremium. Ponadto Pan radny wskazala na zbyt

duie obciq2enie zarzqdu, kt6ry jest zarzqdem jednoosobowym i zaproponowat, aby uczynic

odpowiedzialnym za powolanie sp6lki np. rady, kt6ra jest 3 osobowa. Ponadto Pan radny

odni6sl siq do regulaminu najmu lokali z dojiciem do wlasnoici wskazujqc zapisy zawarte w

I4 punkt 7 i8. Pan radny zwr6cil uwagq,2e je2eli wina leiy po stronie MBM w6wczas

uczestnik nie powinien ponosi6 2adnvch koszt6w, a zatem Pan radny zwr6cil siq o

bezwzglqdnq zmianq tego zapisu. Niemniej jednak Pan radny stwierdzil, 2e naleiy dad szansq

temu podmiotowi, aby rozpoczqf siq wreszcie proces inwestycyjny w zwiqzku z tym aport
rzeczowy jest koniecznosciq. Poza tym Rada Miasta posiada odpowiednie instrumenty
prawne i polityczne do sprawowania kontroli nad organem nadzoru iw przypadku

watpliwosci nie bqdzie dalej doposaiai sp6lki kolejnymi aportami. Natomiast majqtek sp6tki
powraca do samorzqdu jako jego wtasno6i.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski zawnioskowal, aby zapis dotyczEcv

skladu komisji zawarty w regulaminie zostal uzupelniony o przedstawiciela Rady Miasta

Wloclawek
Radnv Jarosiaw Chmielewski stwierdzil, 2e na poprzedniej sesji Rady Miasta wiekszo(6

radnych nie sprzeciwiata siq przekazaniu aportem do sp6lki MBM nieruchomoici, choi
zdaniem Pana radnego sp6lka ta nie powinna powstai. Skoro jednak zdecydowano
wczeiniej o przekazaniu irodk6w finansowych na realizacjg zadari sp6fce, Klub radnych PIS

bqdzie glosowat za propozycja zawarta w uchwale iprzekazaniem aportem sp6lce MBM
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wskazanych nieruchomoici. Niemniej jednak Pan radny zwr6cil uwagq, 2e reklama na

stronie internetowej sp6fki ma charakter deweloperski wskazujqcy na zajmowaniem siq

sprzeda2q nieruchomo5ci. Sp6tka zajmowat siq bqdzie wynajmem lokali oraz wynajmem z

dojSciem do wlasnoici wybudowanych na nieruchomo(ciach przekazanych sp6lce i

bqdqcych wtasnoiciq miasta. Pan radny zwr6cit uwagq,2e wydatkowano to chwili obecnej
(rodki w wysoko6ci 368 tyi. zt. a zatem moina por6wnat, ie sq to 3 mieszkania, kt6re
mogtyby zostai przekazane, gdyby Prezydent Miasta od poczEtku swojej kadencji realizowat
program, do kt6rego siq zobowiqzal. Pan radny przypomnial, ie dziqki poprawce do bud2etu

dokonane.j przez PIS na poczatku kadencji zapisano 10 mln. zl. na budownictwo inic w tej
kwestii nie zostato zrobione, choi tym sposobem do korica kadencji mo2na by oddai jui
pierwsze klucze do pierwszych mieszkarl. Pan radny zwr6cil siq z zapytaniem do Pani Prezes

sp6lki MBM z skqd sp6fka zamierza pozyskai 6rodki w wysokoici 50 mln. zl. na realizacjq
inwestycji o kt6rej byia mowa, czy bqdzie to kredyt bankowy czy tei bqdq to inne ir6dla.
Nale2y pamiqtai, 2e cena rynkowa 1 m2 lokalu mieszkalnego z gruntem to kwota ok. 3 ty(.
zl., wybudowanie jednego bloku to kwota ok.6 mln. zl. A zatem jeieli Prezydent Miasta
realizowatby swoje zobowiqzania oddano by 2 bloki rocznie z jednoczesnym wykorzystanie
wloclawskich podmiot6w gospodarczych do realizacji budownictwa mieszkaniowego. W

sytuacji budowy budynk6w przez MBM jakie podmioty bqdq realizowaty te inwestycje, czy

zostanq wytonione w drodze przetargu a ich realizacjE zajmq siq du2e firmy, kt6rych podatki
powqdrujq do budietu innych gmin czy tei bqdq to podmioty z Wtoclawka. Pan radny
sygnalizowal Prezydentowi Miasta, aby dokapitalizowai wtoclawski MTBS ito wtociawskie
firmy realizujqc te inwestycje zasilalyby 6rodkami wtoclawski rynek i budiet miasta. Pan

radny stwierdzil,2e brak merytorycznych informacji ze strony Prezydenta Miasta w kwestii
programu inwestycyjnego oraz zmiany personalne jakie nastqpily w sp6lce wydluiyty w
czasie rozpoczqcie budowy mieszkari. Pan radny w oparciu o przekazy telewizyjne bylego
Przewod niczqcego Rady Miasta zapytal jaki byi jego udzial we wskazanych zmianach tak2e
na stanowisku Zastqpcy Prezydenta Miasta odpowiedzia Inego za pion gospodarki
komunalnej. Pan radny zwr6cil siq z zapytaniem do Prezydenta Miasta jak zamierza dokonat
przydziaiu mieszkari w oparciu o listy oczekujqcych, na mieszkania komunalne isocjalne
kt6re zostaty niedawno ogloszone i zrealizowai postulat mieszkaniowy w oparciu o

mieszkania kt6rych brak. Pan radny zwr6cil siq z zapytaniem do Pani Prezes sp6lki, ile os6b
jest zatrudnionych w sp6lce, jakie sq plany dotyczEce ostatecznej siedziby sp6lki. Zostaly te2
rozwiane wqtpliwo6ci na temat informacji dotycz4cej ilo(ci wirtualnie przydzielonych
mieszka6 w liczbie 108, jakie zostaly przedstawione na poprzedniej sesji przez jednego z

radnych SLD. Pan radny wyrazil ubolewanie, 2e na poprzedniej sesji nie uzyskano wyjaSnieh
na zapytania radnych odnoszAcych sie do wielu zagadnieri dotyczqcych spraw sp6lki stqd
uchwala nie zostata podjqta przez Radq Miasta izostaly stracone kolejne dwa tygodnie.
Radnv Krzvsztof Kukucki odni6sl sig do wypowiedzi radnego J6zefa Mazierskiego, kt6ry
zwr6cif uwagg, na moiliwoii uwalniania mieszkari przez osoby korzystajEce obecnie z

mieszkari komunalnych. Jest to bardzo znaczEcy element, gdy2 lokale te majq zasilit pulq
mieszkari socjalnych. Jest to wytworzenie naturalnej cyrkulacji izlokalizowanie mieszkah
socjalnych w r62nych rejonach miasta, aby nie kumulowai ewentualnych problem6w
spolecznych w jednej czqici miasta. A zatem wprowadzenie zapisu, do regulaminu kt6ry
daje mo2liwo6i rezygnacji z lokali komunalnych kt6re sq np. zbyt du2e lub innych powod6w i

skorzystanie z zaproponowanych rozwiqzari jest racjonalne. Pan radny zwr6cil uwagq, ie w
regulaminie zaproponowanym przez sp6lkq znajduje siq punktacja dla os6b, kt6re obecnie



korzystajq z mienia komunalnego ibqdq mogly opuScii za.lmowany lokal ijest to
kwintesencja tego zaloienia. Wiele samorzqd6w boryka siq z problemem mieszkaniowym
rozwiqzujqc go w r62ny spos6b. W tym programie potrzeby mieszkaniowe realizuje Poznari

choi nie korzysta ze 6rodk6w BGK, gdy2 skala jest inna, korzysta natomiast ze Srodk6w EBl.

Nie jest mo2liwe, aby miasto Wtoclawek skorzystafo z tych 6rodk6w, gdy2 wystqpuje tam
pr6g inwestycyjny wynoszacy min. 50 mln. zf. Historia miasta wskazuje, 2e na przestrzeni lat
nie wykorzystano r6inych m02liwo6ci i dlatego nie moina dluiej zwlekai w tym wzglqdzie.
Radnv Stanistaw Krzemieniewski stwierdzil,2e lista os6b oczekujqcych na lokale w mieicie
jest dluga i sytuacja nie ulegnie poprawie, poniewa2 zaproponowane rozwiqzanie to
mieszkania komercyjne. Byi mo2e nale2y siq zastanowii czy inny podmiot, kt6ry otrzymalby
grunty miejskie wybudowaiby mieszkania w ni2szej cenie. Ponadto w dalszym ciqgu nie
rozwiqzana pozostaje sprawa mieszkad dla mniej majqtnych mieszkaic6w miasta.
Wiceprzewod n iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski stwierdzif, ie winq za stracony
czas w braku mieszkari ponosi Prezydent Miasta, kt6ry twierdzil, ie nie czuje budownictwa,
nastqpnie nie wyra2al woli rozmowy na ten temat z Klubem PIS a byty przedkladane r62ne
propozycje rozwiqzari fqcznie z budowq budynku dla Wydziaiu Komunikacji UM. Wszystkie
te dzialania pozostaty bez odzewu, moina bylo tak2e aplikowai do Programu Mieszkanie *

jak miasto Toru6. Poipiech w jakim powstawala sp6lka MBM jest spowodowany strachem
Prezydenta Miasta, kt6ry obiecywal mieszkania w swojej kampanii wyborczej i nie dotrzymal
sfowa. Pan radny podziela poglqd na temat rozwoju budownictwa mieszkaniowego w
mieicie a zatem wszyscy i Rada Miasta i Prezydent powinni dochowai jak najwyiszej
staranno5ci, aby sp6lka MBM oraz przekazany jej majqtek byl dobrze zagospodarowany w
ramach obowiqzujqcego prawa izgodnie z potrzebami lokalowymi mieszkaic6w. Pan radny
stwierdzit,2e ubolewanie nad straconym czasem, o kt6rym wspominat Pan radny Krzysztof
Kukucki w mediach odnie6i nale2y tak2e do zawirowai kadrowych na stanowisku Zastepcy
Prezydenta Miasta ds. gospodarki miejskiej oraz zarzqdu Spdtki MBM, nie moina zatem
winii jedynie radnych, kt6rzy majq gtosowai nie posiadajqc pelnej wiedzy na temat
przedsiqwziqcia. W zwiqzku z tym Pan radny poprosii Prezydenta Miasta o odniesienie siq do
poruszanych kwestii. Ponadto Pan radny odni6sl siq do koszt6w wygenerowanych przez

sp6lkq do chwili obecnej i najbliiszej perspektywie, poniewai przy tym tempie prac nale2y
w4tpii, czy zostanA oddane do u2wku jakiekolwiek mieszkania. Ponadto Pan radny zapytat
Prezydenta Miasta czym przekonat Prezydenta Pan radny Krzysztof Kukucki wchodzEc z tym
programem mieszkaniowym, skoro sam twierdzi publicznie, ie nie m6gt to tych program6w
przekonai Prezydenta Miasta w poprzedniej kadencji majac stabilnE wiqkszoSi w Radzie

M iasta.
Prezvdent Miasta dr Marek Woitkowski stwierdzil, ie niekt6re zapytania radnych sq

niezrozumiale iw zwiqzku z tym Pan Prezydent nie udzieli na nie odpowiedzi. Natomiast
pytai dotyczqcych meritum sprawy bylo wiele ito cieszy Pana Prezydenta. Pytania i

wqtpliwosci kierowane ze strony radnych PIS sq podyktowane wylqcznie troskq o realizacjq
programu wyborczego Pana Prezydenta, w zwiqzku z tym Prezydent zapewnii, ie ocena
nafeiy do mieszkaic6w miasta i dadzq temu wyraz jui za rok czy Pan Prezydent bqdzie m6gf
kontynuowaf swoja prace. Odnoszqc sie do straconego czasu Pan Prezydent stwierdzil, 2e

zostalo stracone p6itora roku, kt6re bylo czasem koalicji PIS z Prezydentem Miasta ikto
w6wczas petnil funkcjq Zastqpcy Prezydenta Miasta ds. gospodarki komunalnej a tak2e kot
byl w6wczas Przewodniczqcym Rady Miasta iz kim Prezydent jako PO mial wiqkszo6i.
Prezydent Miasta wyja6nil, ie radny Krzysztof Kukucki przekonal Prezydenta tym, ie zlo2yl
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propozycjQ i konkretny pomysl jak rozwiqzai problem budownictwa mieszkaniowego we
Wloclawku, kt6ry zostal zaakceptowany i konsekwentnie jest realizowany, co.iest oczywiste.
Pana Prezydenta dziwi pytanie radnego jaroslawa Chmielewskiego, kt6ry jest radnym kilku

kadencji w jaki spos6b bqdq dzielone mieszkania, gdyi zostaly ogioszone listy przydzialu

mieszkari komunalnych i socjalnych. Tymi sprawami zajmuje sie powolana spec1alnie w tym
celu Spoleczna Komisja Mieszkaniowa a nie Prezydent Miasta, kt6ry nie zajmuje siq

przydzialem mieszka6. Mieszkania sq przydzielane w oparciu o opiniq Spofecznej Komisii

Mieszkaniowej. Z pewno6ciq przedloione obecnie regulaminy nie sq doskonale istEd
uzgodniony termin 10 dniowy na wniesienie poprawek ipropozycji, na kt6re wskazywali
radni. Nie jest intencjE Pana Prezydenta, aby przydzialem mieszkari zajmowala siq 5

osobowa komisja powoiana na wniosek zarzEdu MBM przez Pana Prezydenta. Propozycja

wlqczenia przedstawiciela Rady Miasta a tak2e czynnika spotecznego jest bardzo trafna i

stuiy do jak najbardziej obiektywnych opinii w przydziale mieszka6. Regulamin zostanie
przygotowany w taki spos6b, aby nie budzit 2adnych wqtpliwosci. Odnoszqc siQ do tematu
zwiqzanego z rzqdowym programem Mieszkanie + Pan Prezydent zapytal, gdzie jest ten
program, kt6rym szczyci siq PlS. Miasto Wloclawek zloiyto podobnie jak Torui akces do
programu rzqdowego Mieszkanie +, aby sfinansowai projekt budownictwa mieszkaniowego
w oparciu o ten program, programu brak natomiast sq szumne zapowiedzi od blisko 2 lat na
jego temat.
Wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski odnoszqc siq do wypowiedzi
Prezydenta Miasta poinformowal, 2e w Jarocinie na poczAtku przyszlego roku ma byi
oddanych 350 mieszkari, w Ostrolece i innych miejscowoSciach r6wniei budujE siq

mieszkania w tym programie. Natomiast jak stwierdzil Pan radny Prezydent Miasta nie chcial
wsp6lpracowad z PIS w zakresie budownictwa. Ponadto z zapis6w medialnych wynika jak

Prezydent Miasta wraz ze swoim zastqpcE Paniq Monikq Berger na konferencji w kwietniu
2016 roku przedstawial 3 koncepcje rozwoju budownictwa mieszkaniowego we Wfoclawku,
z kt6rych Prezydent Miasta nie wybral 2adnej w zwiqzku z tym zakoficzona zostata w
miesiqcu wrze(niu wsp6lpraca PIS z Panem Prezydentem.
Radnv Piotr Czarnecki przypomnial Prezydentowi Miasta, ie w drugim roku obecnej kadencji
z kwoty 1,6 tyi. zt. przeznaczonej w bud2ecie miasta na budownictwo komunalne Prezydent

zabral 1mln. zl. a za ten stan obciqia winq Zastqpcy Prezydenta Miasta ds. gospodarki

miejskiej Paniq Monikq Berger. Roszady na stanowisku Zastqpcy Prezydenta ds. gospodarki

miejskiej miafo r6wnie2 wpfyw na op62nienia. Zdaniem Pana radnego op6inienia sE tak
duie,2e do korica kadencji nie powstanie 2aden budynek.
Radna Olga Krut-Horonziak zwr6cifa siQ z zapytaniem do Prezydenta Miasta, aby wyja(nil
jaka jest r62nica w cenie mieszkai budowanych przez MTBS w stosunku do mieszkai kt6re
bqdq wybudowane przez sp6lkq MBM w kt6rej miasto ma udzialy oraz jakie elementy
zdecydowaly, 2e nie moina wnieid i nie bylo takiej propozycji, aby wnie6i wskazane dzialki
aportem do MTBS. Kwota w wysoko6ci 30-40 tys. zl. kt6rq nale2y wnieSf do MTBS, aby

aplikowai do okre6lonego mieszkania jest znacznie mniejsza od wplat na mieszkania kt6re
bqdzie budowalo miasto w obrqbie ul. Stod6lnej. A zatem jaki zamysl icel stoja za

powoianiem sp6tki MBM. Czy zatem MTBS nie spelnial i nie spelnia do chwili obecnej
warunk6w, kt6re zostaiy zawarte w powolane.j sp6tce. Pani radna stwierdzila, 2e nie bedzie
gtosowata na jakqkolwiek innq formq budowy mieszkari ni2 budownictwo komunalne, kt6re
nie jest przeznaczone dla ludzi ubogich tylko dla tych kt6rzy nie posiadajq zdolnoici
kredytowej, bqdqcych na dorobku mieszkaniowym kt6rzy chcq mieszkai i pracowai we
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Wloctawku. Dlatego tak waina jest odpowiedl na pytanie jaka jest r62nica pomiqdzy

mieszkaniem z MTBS a mieszkaniem z MBM, kt6ra posiada identycznq konstrukcjq, gdyi nie
wptywa to na zmniejszenie listy osdb oczekujqcych na li6cie przydziafu mieszkah, poniewa2

zar6wno z MTBS jak i z MBM miasto nie otrzyma iadnych lokali zmniejszajqcych kolejkq
oczekujqcych na li6cie przydzialu mieszkari. Pani radna zwr6ciia siq o nieglosowanie za

uchwalq i niewyposaianie sp6tki w aport zwiqzany z przekazaniem dzialek, poniewa2 za cenq
ponad 150 mln. zt. ka2dy developer wybuduje mieszkania, obni2ajqc cenq za lokal przy tak
duiej liczbie mieszkaf kt6re planuje sie wybudowai.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski poinformowal, ie zamyka dyskusjq w
przedmiotowej sprawie, poniewa2 temat aportu bqdzie przedmiotem procedowania w
nastqpnym punkcie porzqdku obrad i bqdzie mo2na zabrai glos w tej sprawie.
W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski poddat pod

glosowanie przyjqcie Informacji na temat dzialalnoSci sp6lki miejskiej - Miejskiego
Budownictwa Mieszkaniowego - MBM Sp6lka z o.o.
W wvniku glosowania orzeorowadzonego przv udziale 21 radnvch za przvieciem ww.
Informacii opowiedzialo sie 13 radnvch orzv 6 glosach przeciwnvch oraz 2 glosach

wstrzvmuiacvch sie.

W rezultacie glosowania Informacja na temat dzialalno6ci sp6lki miejskiej - Mie.jskiego

Budownictwa Mieszkaniowego - MBM Sp6lka z o.o. zostala przyjeta przez Rade Miasta
Wloclawek.

Po zakoficzeniu procedowania nad ww. zagadnieniami PrzewodniczAcy Rady Miasta radny
Rafal Sobolewski oglosil 5 minutowa przerwq w obradach sesyjnych.

Przerwa w obradach

Wznowienie obrad po przerwie

Ad.4
Projekt uchwaly w sprawie wyraienia zgody na wniesienie aportem do sp6lki z

ograniczonq odpowiedzialnoicie pn. Miejskie Budownictwo Mieszkaniowe we Wfoclawku
mienia w postaci nieruchomoSci gruntowych oraz podwyiszenia kapitalu zakladowego.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski wyja6nil, ie podczas obrad XXXIV sesji

Rady Miasta, kt6ra odbyla siq w dniu 24 paidziernika br. dokonano wprowadzenia do
przedmiotowego zagadnienia ponadto zostata przedstawiona Radzie Miasta opinia Komisji
Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska dotyczqca ww. projektu uchwaly przez
Przewodn iczqcego Komisji a takie zostala podjqta przez Radq Miasta decyzja o przeniesienie
procedowania nad tym tematem na kolejnq sesjq, co niniejszym sig dzieje.
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Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowal,2e
otwiera dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii ud ziaf wzieli:
Radnv Jaroslaw Chmielewski zwracajqc siq do Prezydenta Miasta stwierdzil, 2e

od powiedzia Ino6i iwinq za brak mieszkari w obecnej kadenc.ji ponosi wylqcznie Prezydent
Miasta, radni Rady Miasta bez wzglqdu na przynaleinoSi politycznq nie ponoszq iadnej winy
za ten stan rzeczy. Pan radny przypomnial, ie podczas skladanych Prezydentowi Miasta
propozycji do bud2etu, na budownictwo mieszkaniowe Pan Prezydent pomimo obietnic
przeznaczyl jedynie 100 ty6. zl. Dziqki staraniom radnych w pierwszym roku funkcjonowania
znalazla siq na ten cel w bud2ecie miasta kwota 5 mln. zl. kt6rej Pan Prezydent nie
wykorzystal, w roku nastqpnym w kolejnym budiecie zapisana zostala kwota 10 mln. zl. na

budownictwo mieszkaniowe, kt6ra to byla przez Prezydenta Miasta systematycznie
zmniejszana w czasie trwania calego roku. Pan radny przypomnial,2e wraz z 6wczesnym
Zastqpca Prezydenta Miasta PaniE Monikq Berger, Prezydent Miasta wystqpowaf na

wsp6lnych konferencjach prasowych, przedstawiajac 162nego rodzaju koncepcje dotyczqce
mo2liwoSci realizacji budownictwa na terenie miasta. Naleiy pamiqtai, 2e ostatecznq
decyzjq na temat proponowanych rozwiqza6 podejmuje kierownik jednostki, czyli Prezydent
Miasta. Pan radny przypomnial Prezydentowi Miasta, 2e w sprawach budownictwa
mieszkaniowego odbylo siq szereg spotkari z firm4, dzialajqcq w r62nych czq6ciach kraju w
systemie partnerstwa pu bliczno-prawnego. Lecz Prezydent Miasta nie znajdowat czasu, aby

osobi6cie spotkai siq, dokonai uzgodnieri i podjQi decyzjQ w tej kwestii. Prezydent Miasta
poinformowal prezesa wspomnianej sp6tki cyt.: ,,jeieli przekonacie Paniq Barbarq to nie ma
problemu". A zatem to Pan Prezydent personalnie ponosi od powiedzialno6i za to,2e w
omawianych dzisiaj sprawach nic siq nie dzieje. Natomiast 5LD zastosowaio wybieg iw
ramach fup6w wyborczych postanowif stworzyi sp6fkq, na kt6ra Pan Prezydent wyrazil
zgode, Jest to swoiste markowanie produktu, ponadto zawsze moina wskazai winnego
informujqc, 2e to koalicjant, kt6ry chciaf si9 podjq6 takich dzialari jest winny. Pan radny
poinformowal, 2e wielokrotnie rozmawial z Prezydentem Miasta na temat sp6lki MBM i

w6wczas Prezydent Miasta r6wniei nie podzielal entuzjazmu w sprawie jej powoiania. W
zwiqzku z tym Prezydent Miasta powinien wziqi od powiedzialnoii za zaistnialq sytuacjq i nie
podejmowai pr6b zrzucania odpowiedzialno6ci na innych za swoje dzialania, do kt6rych
zobowiqzai siq przed mieszka6cami w programie wyborczym. Rada Miasta mo2e wyposa2yi
Prezydenta Miasta w pewne umocowania, lecz ostateczne decyzje i dzialania podejmuje
Prezydent Miasta, bqdqcy wykonawcq budZetu, kt6rego uprawnienia i obowiqzki wynikajq z

przepis6w prawa.

Wobec braku innych zgloszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod
glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie wyra2enia zgody na wniesienie aportem
do sp6tki z ograniczonE odpowiedzia Inoiciq pn. Miejskie Budownictwo Mieszkaniowe we
Wfoctawku mienia w postaci nieruchomoici gruntowych oraz podwyiszenia kapitafu
zakladowego.
W wvniku glosowania. w kt6rvm wzielo udzial 22 radnvch za orzvieciem uchwafv
opowiedzialo sie 21 radnvch orzv 1 glosie przeciwnvm oraz braku gtos6w wstrzvmuiacvch
sie.
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A zatem Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski poinformowal, ie w rezultacie
przeprowadzonego Rada Miasta podjqla uchwafq w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata stanowi zatacznik do protokofu.

Ad.5
Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.

Interpelacje, wnioski izapytania w sprawach dotyczqcych aktualnych problem6w Miasta,

takie w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zglosili: radna Marrola

Gawlowska, radny Jaroslaw Hupalo, Dariusz Jaworski, radny Stanislaw Krzemieniewski,

radny Krzysztof Kukucki, radny Zbigniew Lewandowski, radny J6zef Mazierski oraz radny

Rafal Sobolewski.
Interpelacje powinny zostai ztoione przez radnych w formie pisemnej Przewodn iczqcemu

Rady Miasta, kt6ry niezwlocznie przeka2e je adresatowi.
Odpowiedzi na zgloszone interpelacje - Przewodn iczqcem u Rady Miasta oraz

interpelujqcemu radnemu udzieli Prezydent Miasta lub wla6ciwe rzeczowo upowainione
osobv w terminie 14 dni.
lnterpelacje zgfoszone przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone zostanQ w
Biuletynie Informacji Publicznej Urzqdu Miasta bez zbqdnej zwloki.
Procedurq postepowania w powy2szej sprawie reguluje 5 56 Statutu Miasta Wloclawek.

Ad.5
Informacje, o6wiadczenia i komunikaty.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowat, ie kolejnq sesjQ Rady

Miasta planuje odbyi w dniu 27 lub 28 listopada br. Ponadto Pan Przewodniczqcy Rady

Miasta poinformowal,2e w porozumieniu z Konwentem oraz Prezydentem Miasta podjQte

zostanq dzialania, aby podczas obrad sesyjnych kolejne sp6tki miejskie mialy mo2liwo6i
przedstawienia Radzie Miasta informac.li z prowadzonej dzialalno6ci.

Ad.7
Zamkniqcie obrad.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski podziqkowai wszystkim za udzial w
obradach stwierdzajEc, ie wobec zrealizowania porzEdku posiedzenia zamyka obrady XXXV

sesji Rady Miasta Wloclawek w dniu 7 listopada 2017 roku.

Zakoriczen ie obrad godz. 1749
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OBRADOM PRZEWODNICZYT

Radny Piotr Czarnecki........

Radny Henryk Mielczarcryk

Zalacznikl:

1. Lista radnych obecnych na obradach XXXV sesji Rady Miasta Wioclawek

Lista os6b uczestniczacych w XXXV sesji Rady Miasta Wloclawek.

Uchwala Nr XXXV/16S/20U Rady Miasta Wloctawek z dnia 7 listopada 2017r'

w sprawie wyraienia zgody na wniesienie aportem do sp6lki z ograniczonq

odpowiedzialnoicia pn. Miejskie Budownictwo Mieszkaniowe we Wloclawku mienia

w postaci nieruchomoSci gruntowych oraz podwy2szenia kapitatu zaktadowego.

Protokol soorzadzita:
Jolanta Skladanowska
Gi6wny Specjalista BRM
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